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Pencapaian calon PPSR di Selangor meningkat
Shah Alam: Selangor menunjuk-
kan peningkatan memberang-
sangkan membabitkan keempat-
empat komponen Pelaporan Pen-
taksiran Sekolah Rendah (PPSR) 
2018 termasuk Ujian Pencapaian 
Sekolah Rendah (UPSR) berban-
ding tahun sebelumnya.

Antara yang menjadi tumpuan 
adalah jumlah calon yang mem-
peroleh Gred E dalam semua 
kertas diduduki dalam UPSR ber-
kurangan 0.19 peratus iaitu 1.10 
peratus berbanding 1.29 peratus 
pada tahun 2017.

Sementara jumlah calon yang 
memperoleh Gred A dalam semua 
kertas diduduki meningkat 122 
calon iaitu 1,997 atau 2.5 pera- 
tus pada tahun ini, berbanding 
1,876 (2.32 peratus) tahun 2017.

Jumlah calon yang menduduki 
peperiksaan di negeri itu turut 
mencatat peningkatan iaitu 81,580 
calon berbanding 80,937 calon 
pada tahun 2017.

Pengarah Jabatan Pendidikan 
Negeri (JPN) Selangor, Mohd 
Salleh Mohd Kassim, berkata 
peningkatan calon memperoleh 
A dan E adalah antara Petunjuk 
Prestasi Utama (KPI) yang di- 

Sulaiman (tengah) bersama-sama pegawai dan fasilitator LINUS yang diraikan pada Majlis Apresiasi Program LINUS 2.0 di Shah Alam, baru-baru ini.

sasarkan jabatannya.

Fokus menyeluruh
Katanya, di samping Program 
The Champion, pihaknya juga 
memberi tumpuan menyeluruh 
terhadap elemen Pentaksiran 
Berasaskan Sekolah (PBS), Pen-
taksiran Bilik Darjah (PBD), Pen-
taksiran Aktiviti Jasmani, Sukan 
dan Kokurikulum (PAJSK) serta 

Pentaksiran Psikometrik (PPsi).
“Kita tidak hanya memfokus-

kan pada program The Cham-
pion sahaja, malah, saya juga 
mengingatkan semua guru besar 
dan guru supaya memberi fokus 
menyeluruh kepada kesemua 
komponen penting ini.

“Dari segi PAJSK di Selangor, 
kita tiada masalah. Contohnya, 
kejayaan di dalam bidang sukan, 

kokurikulum dengan peperik- 
saan adalah saling berkaitan, 
malah atlet negeri ini sering 
menunjukkan kehebatan yang 
tiada tolok bandingnya,” katanya 
ketika ditemui pada Majlis Apre-
siasi Program Saringan Literasi 
dan Numerasi (LINUS) 2.0 pering-
kat Selangor, di sini, kelmarin.

Majlis perasmian program ber-
kenaan disempurnakan Timba- 

lan Ketua Pengarah Pelajaran 
(Sektor Pembangunan Profesio- 
nalisme Keguruan), Datuk 
Sulaiman Wak.

Mohd Salleh turut meletak-
kan harapan tinggi kepada atlet 
Majlis Sukan Sekolah Sela-
ngor (MSSS) bagi mengekalkan 
kejuaraan pada Majlis Sukan 
Sekolah Malaysia (MSSM) Ke-18 
tahun ini.

Headline Pencapaian calon PPSR di Selangor meningkat
MediaTitle Berita Harian
Date 06 Dec 2018 Color Full Color
Section Nasional Circulation 69,985
Page No 54 Readership 209,955
Language Malay ArticleSize 336 cm²
Journalist N/A AdValue RM 11,538
Frequency Daily PR Value RM 34,614



MENJELANG LIGA MALAYSIA 2019
[ FOTO IHSAN FB PKNS FC ]

 
Oleh Firdaus Hashim
firdaushashim@nstp.com.my

 ̌ Kuala Lumpur

Selepas mengumumkan 
mengekalkan 11 pemain 
kelmarin, PKNS FC sema-

kin bernafsu dalam pemburu-
an pertama trofi Liga Malaysia 
(Liga-M) musim depan apabila 
semalam mengumumkan tujuh 
muka baharu termasuk seorang 
tonggak skuad Harimau Malaya 
yang kini beraksi pada separuh 
akhir Piala AFF 2018.

Pemain baharu yang dirantai 
skuad The Red Ants itu adalah 
Nicholas Ryan Swirad bagi posisi 
pertahanan tengah, Tommy 
Mawat Bada (sayap), Muham-
mad Ariff Farhan (tengah), Mo -
hamad Fandi Othman (pertaha-
nan kiri) dan Mohd Farhan Abu 
Bakar (penjaga gol).

Bagi memastikan ketiadaan 

Safee Sali yang tidak lagi ber-
sama pasukan musim depan 
tidak dirasai, pengendali Datuk 
K Rajagobal turut memikat 
pe  menang Anugerah Bolase-
pak Kebangsaan 2018 (ABK18) 
kategori penjaring terbanyak 
pemain tempatan Liga Super, 
Shafiq Shaharudin untuk me -
ngisi kekosongan itu.

Umum kuota import
Namun, nama pemain ke -
bangsaan yang bersama skuad 
kendalian Tan Cheng Hoe 
ketika ini tidak diumumkan. 
Ia dijangka diketahui selepas 
berakhirnya kempen Piala AFF.

Begitupun, menurut sum -
ber yang boleh dipercayai, 
be    kas tonggak Kedah, Akram 
Ma  hi  nan adalah calon yang 
dimaksudkan untuk mengisi 
bahagian di posisi tengah ber-
tahan.

Menerusi kenyataan media 
dikeluarkan kelab itu semalam, 

empat kuota import akan turut 
diumumkan kemudian selepas 
Romel Morales Ramirez sahaja 
dikekalkan.

“Pengurusan PKNS FC sudah 
me  lakukan persiapan rapi bagi 
menghadapi musim 2019 de -
ngan merekrut beberapa pe -
main yang sesuai mengikut 
fal  safah dan taktikal Rajagobal.

“Proses perundingan juga 
di  jalankan secara teliti bagi 
meng  hormati kontrak pemain 
dengan pasukan asal.

“Berikutan kemasukan tujuh 

pemain baharu dan 11 pemain 
yang dikekalkan serta empat 
import menjadikan skuad Liga 
Super PKNS FC mempunyai 21 
pemain,” kata kenyataan itu.

Malah, untuk memastikan 
produk dari Akademi PKNS FC 
diberi peluang merasai bahang 
saingan liga utama negara, 
beberapa pemain berpotensi 
dari skuad Piala Belia dan Pre-
siden akan dinaikkan pangkat. 
Antaranya pertahanan tengah 
skuad bawah 19 negara, Shivan 
Pillay Asokan.

 Shafiq, pertahanan Harimau 
Malaya antara jadi pilihan

PKNS FC ikat 7 
‘semut merah’

Enam pemain baharu yang sudah dirantai PKNS FC.
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Temple task force: Crowdfunding effort must not set a precedent 
By YIMIE YONG 
newsdesk@thestar.com.my 

SHAH ALAM: The Seafield Sri 
Maha Mariamman Temple task 
force welcomes Tan Sri Vincent 
Tan's crowdfunding effort to buy 
the temple land but warns that it 
must not be a precedent for other 
temples facing a similar fate. 

"We leave it to him (Tan) on the 
crowdfunding effort. But it should 
not set the wrong precedent where 
the land is funded (by the public) to 
pay the developer. 

"Many temples are affected. We 
don't want the developers to have 
the upper hand," task force chair-
man S. Ramaji said during a press 
conference at the temple here. 

However, another task force 
member,DatukA.Chandrakumanan, 
said the state government should 
take up the responsibility of address-
ing temple ground matters. 

"We don't want to be part of that 
(crowdfunding). We are not interes-
ted until the land is gazetted. What 
we want is to retain the temple," he 
said, adding that they were not 

against Tan's move. 
Tan, who is Berjaya Group execu-

tive chairman, earlier said the fond 
set up to buy the land on which the 
temple sits had hit RM2mil. 

The tycoon said it would be the 
best way to ensure the t,emple 
remained there. 

Meanwhile, the task force 
claimed that some of the temple's 
devotees were arrested by police 
although they were innocent. 

"There were 18 devotees arrest-
ed. Some were just devotees here 
and were not involved in the riot. 

Their family members have com-
plained to us," he said. 

"Some devotees dared not step 
forward and record their state-
ments as they were afraid they 
might be arrested," he added. 

The task force also called for a 
Royal Commission of Inquiry on the 
temple riot. 

"With an RCI, the investigation 
will go beyond the one conducted 
by the police," said Chandraku-
manan, adding that the temple was 
now operating as usual. 

"Security is tight. Police officers 

are still on standby," he added. 
The temple attack by a group of 

thugs in the early hours of Nov 26 
led to a riot. Several people were 
hurt and vehicles were burnt. 

It was reported earlier that the 
police detained 83 individuals to 
assist with the investigations. 

A special team from Bukit Aman 
is to help Selangor police track 
down individuals responsible for 
the riot that resulted in property 
damage and also injuries. 

Among the injured was fireman 
Muhammad Adib Mohd Kassim. 
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By BRENDA CH'NG 
brenda@thestar.com.my 

RESPONSIBLE residents took home 
cash prizes and certificates from 
Klang Municipal Council (MPK) 
under its Carbon-free Apartment 
Awards programme. 

Organised under the Green 
Strata Community Klang 
Programme 2018, the event was 
aimed at raising awareness of 

• green initiatives among residents 
living in high-rise properties. 

Initiated by MPK's Commissioner 
of Buildings (COB) Department, the 
year-long programme which start-
ed in January saw about 23 joint 
management bodies or corpora-
tions participating. 

"This programme is in line with 
our low carbon city plan and 
throughout the duration, our 
officers went on site to educate 
participants on recycling and green 
methods," said MPK president 
Datuk Mohamad Yasid Bidin. 

Participants were judged in five 
categories, namely composting, 
rainwater harvesting, recycling, 
growing vegetables in their kitchen 
and how well they maintained 
their green areas. 

Each category had four winners 
and the grand prize winner took 
home RM1,500 followed by 
RM1.000, RM800 and RM500, 
respectively. 

"This is the first time we organ-
ised a programme like this and we 
are looking to continue this initia-
tive next year because of the 
encouraging response," Mohamad 
Yasid said after presenting the 
awards to the winners at a ceremo-
ny at a hotel in Shah Alam. 

He hopes the event will encour-
age residents to beautify their flats 
and apartments and help curb 
illegal dumping. 

Participants also had to go 
through three rounds of evaluation 
on their green initiatives before the 
final judging. Mohamad Yasid (centre) together with winners of the Carbon-free Apartment Awards. 

High-rise residents lauded for green initiatives 
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State govt to review laws regarding illegal rubbish dumping 
SELANGOR government will study all laws 
pertaining to illegal dumpsites to eradicate 
the problem of rubbish dumping. 

State Local Government, Public Transport 
and New Village Development Committee 
chairman Ng Sze Han said his standing com-
mittee would study laws that needed to be 
reviewed. 

He concurred with Lau Weng San's 
(PH-Banting) suggestion for the state govern-
ment to cooperate with the Federal 
Government to allow local authorities to 
arrest and take suspects to court for dumping 
rubbish illegally. 

"The process to amend these laws are not 
easy, but we will look into it because local 
authorities can currently only enforce 

by-laws," Ng said. 
The issue was raised by Azmizam Zaman 

Huri (PH-Pelabuhan Klang) whose area 
which has mangrove forests has been affect-
ed by illegal dumping. He said residents near 
Taman Teluk Gadung Indah complained that 
nothing was done last year and the state gov-
ernment should look into the issue with the 
help of the Klang Land Office. 

On another matter, statistics for dengue as 
of Nov 17 (37,149 cases) has reduced by 12% 
compared to the same corresponding period 
last year which was 42,393 cases. 

State Health, Welfare, Women 
Empowerment and Family Committee chair-
man Dr Siti Mariah Mahmud said the state 
was closely monitoring the issue in replying 

to a query from Mohd Sany Hamzan (PH-
Taman Templer). She added dengue cases in 
Selangor still had the highest number of den-

Illegal rubbish 
dumping is a 
problem that 
persists in 
Selangor. 
— filepic 

gue cases in the country. 
Dr Siti Mariah said necessary actions were 

being taken to reduce the number of cases. 
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Import of recyclable plastics to go on 
Selangor government will be fair to'factories that comply with DOE's regulations and procedures 

Hee says the Selangor government had no 
jurisdiction to stop imports of plastic waste. 

SELANGOR assemblymen are unhappy that 
the state will not stop the import of recycla-
ble plastics indefinitely despite the Federal 
Government's pro-green efforts. 

Dr Idris Ahmad (PH-Ijok) asked the state 
if it had the political will to totally ban the 
import of plastics considering the amount 
of plastic waste and the danger it posed in 
Selangor. 

State Environment, Green Technology, 
Consumer and Non-Islamic Affairs 
Committee chairman Hee Loy Sian said the 
government had to be fair to factories that 
had spent millions of ringgit. 

"We don't have the jurisdiction to 
stop the import because it falls under 
the Federal Government, but we have 
suggested that the state should control 
imports. 

"This was done by freezing imports 
for three months until Oct 23," Hee 
said. 

He added that the Housing and Local 
Government Ministry was responsible for 
giving out licences relevant to imports to 
local factories. 

"We need to be fair to factories that have 
complied with all the regulations and pro-
cedures set out by the Department of 
Environment as well as invested millions to 
address any environmental issues." 

Hee said the factories had a right to 
import recyclable plastics. 

In the case of illegal factories, Hee said 
the local authorities were taking drastic 
action against them by shutting down 
premises and issuing compounds. 

"We are making sure that the import is 

perfect iivin 
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done with a higher levy and only clean, 
high quality plastic waste can be imported,' 
he added. 
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SHAH ALAM CAR FREE DAY 
Persiaran Bandaraya (Dataran 
Kemerdekaan), Persiaran 
Perbandaran, Persiaran Tasik, 
Persiaran Masjid, Persiaran Dato' 
Menteri and Persiaran Damai will be 
closed from 6.30am to 9.30am this 
Sunday for the Shah Alam Car Free 
Day at Dataran Kemerdekaan, • 
Seksyen 14, Shah Alam. There will 
be performances, free health 
checks, Eco Free Market, Shah Alam 
On Wheels, food trucks, and a 
mobile library. Visitors can also take 
part in taichi, futsal, lucky draws and 
the Recycle Fun Run and Ride. For 
details, call the council's Community 
Development Department on 
03-5522 2730 ext 1251. 
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MOBILE COUNTERS 
-MBPJ will set up EZ-Pay counters 
from 10am to 3pm, at PB06, Jalan 
Cecawi, Kota Damansara (near 
McDonald's) today, and SD 12/1 
(near McDonald's and Petron) from 
tomorrow until Dec 11. Services 
offered include the sale of parking 
coupons and payment of 
assessment and compounds. 
-Shah Alam On Wheels will operate 
at the parking lot of Giant, Seksyen 
18, Shah Alam this Saturday (on Dec 
8) from 11am to 5pm. Visitors can 
lodge complaints, buy parking 
coupons, pay assessment fees and 
check or pay for existing compounds. 
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Clarity needed in decision 
The proposal to degazette 28.3ha site in Bukit Lagong Forest Reserve in Gombak was made 
only after planning approval was given for a housing project, says Selangor government. > 2&3 

Nature at stake: Aerial view of the proposed housing development that will involve the degazettement of a 28.3ha plot in the Bukit Lagong Forest Reserve. The area, located between Taman 
Amansiara (background, red roofs) and Templer Hills (foreground right), is one of the last few wildlife corridors connecting Bukit Lagong to the Kanching and Templer recreational forests (on the 
left). 
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STARMETRO, THURSDAY 6 DECEMBER 2018 

An aerial view of the proposed housing development tha t would involve the degazet tement of 28.3ha of the Bukit Lagong Forest Reserve in Gombak. 

BySHALINI RAVINDRAN 
and PRIYA MENON 
metro@thestar.com.my 

PLANNING approval for a proposed 
housing project at Bukit Lagong, 
Gombak was given to Selangor State 
Development Corporation (PKNS) 
even before the proposal to dega-
zette the forest reserve. 

State Environment, Green 
Technology, Consumer and Non-
Islamic Affairs Committee chairman 
Hee Loy Sian said PKNS was given 
the green light for the project in 
2003 by the Selangor State 
Executive Council (MMKN) but it 
was not carried out. 

Hee said the land was no longer 
suitable as a forest reserve as it was 
surrounded by housing develop-
ments, hence the decision to excise 
the 28.3ha area. 

He added that PKNS had identi-
fied a replacement forest reserve in 
Broga, Semenyih that would be 
gazetted as a forest reserve instead. 

"The replacement land is also a 
forest owned by PKNS. It is located 
below Broga Hill. 

"It is already a forested area and 
will be gazetted as forest reserve. 
The area is much larger than the 
one in Bukit Lagong 

"This will also protect Broga Hill 
as a recreational area as it is 
famous with hikers," he said in the 
state assembly yesterday. 

Selayang Municipal Council 
(MPS), he said, in its Local Draft 
Plan (Replacement) 2030 designated 
the site in contention as a housing 
zone. 

On Monday, StarMetro reported 
that there would be 30-day public 
hearing seeking feedback on a pro-
posal to degazette part of the Bukit 
Lagong forest reserve for the pro-
ject. 

The Selangor Forestry 
Department placed a notice in 
major dailies on Nov 23 inviting 
stakeholders in the Gombak district 

'l\lo transparency in 
degazettement exercise' 
NGOs and stakeholders highlight misleading information 
relating to proposal to develop 28.3ha land in forest reserve 

Proposed plot 
for degazettement 
of Bukit Lagong 
forest reserve 

Serendah 
forest reserve 

Kanching 
recreational 

forest 

Templer 
recreational 

forest 

Leela says NGOs and stakeholders 
should be well informed on any 
degazet tement exercise. 

Bukit Lagong 
forest reserve 

animals living in the area, environ-
mental groups said. 

Treat Every Environment 
Special (Trees), along with 
Malaysian Nature Society (MNS) 
and Global Environment Center 
(GEC) are questioning state 
authorities for wanting to dega-
zette the forest. 

MNS president Ahmad Ismail 
said the identified area was one of 

Legend 
• Proposed degazettement plot 
• Wildlife corridor connecting 

Bukit Lagong and the 
Selangor State Park 

© T h e S t a r G r a p h i c s 

to voice their objections to the pro-
posal within 30 days. 

The public hearing is in accord-
ance with the Public Inquiry 
(Selangor) Rules 2014, as well as 
National Forestry Act (Adoption) 
Enactment 1985, which makes the 
exercise (placement of notice) com-
pulsory before a forest reserve can 
be degazetted. 

A wildlife corridor 
The move to degazette the forest, 
one of the last wildlife corridors, 
will jeopardise the movement of 

the last wildlife corridors connect-
ing the forest reserve to the 
Kanching and Templer recreation-
al forests, which made up part of 
the Selangor State Park. 

The state park is classified Rank 
1 Environmentally Sensitive Area 

- under the National Physical Plan, 
and accorded highest protection. 

"Breaking this link will cause 
the Bukit Lagong Forest Reserve to 
become an 'island' and the entire 
forest ecosystem will be doomed. 

"Even the area's microclimate 
will be affected, which will have a 
cascading effect on the forest's bio-

diversity," he said. 
Ahmad said any development in 

the forest could also affect more 
than 100 species of birds. 

"The noise from the construc-
tion will be a major factor. Any 
trees cut down will jeopardise 
nesting sites. 

"Additionally, it can affect flight 
paths of migratory birds," he said. 

Trees director Leela Panikkar 
said that hilly terrain consisted of 
Class III and Class IV slopes. 

Class 1 is the least severe in 
terms of terrain grading where 

slope angles are less than 15 
degrees. 

Slopes with angles greater than 
35 degrees are classified as Class 
IV as they pose the highest risk. 

She said checks at MPS showed 
that the local draft plan did not 
indicate the land was part of the 
permanent forest reserve. 

"This is very misleading and 
creates a misconception. Anyone 
looking at the draft plan will 
assume that the area was degazet-
ted but this is not the case," she 
said. 

MNS senior advisor Tan Sri Dr 
Salleh Mohd Nor said the state 
authorities should not disturb 
gazetted forests for any type of 
development. 

'There are other forested areas 
that are degraded which can be 
utilised, but not an area as strate-
gic as Bukit Lagong. 

"If there is a need for more 
housing, Selangor has many aban-
doned housing projects that 
should be seriously looked into 
before opening up more land. 

"Why take the easy route to 
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;alWl FRIM objects to proposed development 

Metro 
Stop Bukit Lagong project 

THE Forest Research Institute 
Malaysia (FRIM) is also voicing out 
against the proposed degazette-
ment and development at the 
Bukit Lagong Forest Reserve in 
Gombak. 

Its official response was sent to 
the Selangor State Forestry 
Department yesterday. 

"We have been contacted by the 
media and civil society since Nov 
23 to make our stand on this issue. 
Some of our visitors are accusing 
FRIM of being involved in the pro-
posed degazettement. 

"Some even thought that our 
decision to close off our Rover 
Track in 2016 was to make way for 
this," FRIM director-general Datuk 
Dr Abd Latif Mohmod said. 

He said the proposed area for 
degazettement was located outside 
FRIM's jurisdiction, some 3.5km 
from the research institute's cam-
pus perimeters. 

"Those living around the pro-
posed area, who feel unhappy 
with the degazettement should 
prompdy send their objections 
officially to the state forestry 
department and not direct their 
frustration and anger towards 
FRIM," he said in a statement. 

Abd Latif added that FRIM 
appreciated the public outcry over 
this issue as it reflected an increas-
ing level of awareness among 
Malaysians on the importance of 
forest and environment conserva-
tion. 

He said he was particularly con-

Affecting livelihoods 
GEC Outreach and Partnership 

Programme coordinator Adelaine 
Tan said any development would 
impact the environment and indig-
enous communities. 

"The Bukit Lagong orang asli, 
who live close to the forest 
reserve's boundary, rely heavily on 
forest resources for their suste-
nance and also for their income," 
she said. 

Pertubuhan Pelindung 
Khazanah Alam Malaysia (Peka) 
president Puan Sri Shariffa Sabrina 
Syed Akil said the proposed 
degazettement showed that the 
government was not interested in 
preserving the natural environ-
ment and was driven by an obses-
sion to develop any piece of land 
that was commercially viable. 

"Other groups and stakeholders 
have spoken out against this move 
and their reasons are very clear. 

"What is their (authorities) 
motive in approving such a devel-
opment at the expense of our natu-
ral environment? 

"If the government is sincere, 
they should engage all stakeholders 
and NGOs instead of merely calling 
for a public hearing," she said in a 
statement. 

StarMetro's front-page report on Monday. Several families still reside at the Bukit Lagong Orang Asli village located about 2km away 
from the proposed project site. — Filepic 

destroy a forest for selfish gains?" 
he said. 

The pristine water at Taman Rimba Bukit Lagong is a key attraction at the 
forest reserve and serves as an important water catchment area. — Filepic 

cerned that the proposed develop-
ment may affect FRIM's chances of 
achieving the Unesco World 
Heritage Site (WHS) status, apart 
from opening the floodgate of 
demands for further degazette-
ment of the forest reserve for 
development purposes. 

Working towards attaining the 
Unesco WHS recognition since 
2014, FRIM's nomination for the 
Tentative List of the Unesco 
WHS was accepted at the 41st 
World Heritage Committee 
Meeting held in Krakow, Poland on 
July 7, 2017. 

The Bukit Lagong Forest Reserve 
serves as a buffer for the conser-
vation of the 544ha FRIM campus, 

which was gazetted under the 
National Heritage Act 2005 as a 
Natural Heritage in 2009 and 
declared as a National Heritage in 
2012. 

Among others, FRIM is of the 
view that the Bukit Lagong FR 
should remain intact because: 

• It is an important water catch-
ment supplying water to the sur-
rounding area; 

• Development of this area, 
which is on a steep slope, will 
increase the risk of landslide and 
flood occurrences 

• The proposed development 
will also adversely affect the lives 
of orang ash community living 
nearby. 

Environmental'groups say cutting down part of the forest reserve in Gombak for a 
housing project will upset the ecological balance of the area >Z&3 

If there is a need 
for more housing, 
Selangor has many 
abandoned housing 
projects that should 
be seriously looked 
into before opening 
up more land. Why 
take the easy route 
to destroy a forest 
for selfish gains? 

The adventure park at Taman Rimba Bukit Lagong managed by MPS draws its fair share of outdoor enthusiasts. 
— Filepic 
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‘10 PER CENT OF STATE BUDGET’

‘IT ’S NOT SUSTAINABLE TO
GIVE FREE WATER TO ALL’
I t’ll cost state govt RM200m next year if
scheme is extended to all, says Selangor MB

THE cost of implement-
ing the free water pro-
gramme in Selangor is
set to reach more than

RM200 million and will no longer
be sustainable if it is extended to
all the people in the state next
ye ar.

Menteri Besar Amirudin Shari
said the cost incurred by the
state government for the pro-
gramme had increased from year
to year since it was implemented
in June 2008.

According to Amirudin, as of
October, the state government
had spent a total of RM1.6 billion
on the programme.

“For 2008, the state govern-
ment spent RM68 million, RM131
million was spent in 2009, for
2014 (RM167 million), RM179 mil-
lion (in 2016) and for 2017, it was
RM187 million.

“If it is continued in 2019, it will
cost more than RM200 million,
which is about 10 per cent of the
state budget, and this is not sus-
t a i n a b l e,” he told the state leg-
islative assembly in reply to Lee

Ke e Hiong (PH-Kuala Kubu
Baru).

Lee had wanted to know the
cost of implementing the free wa-
ter programme in Selangor.

Under the state’s 2019 Budget
tabled on Nov 23, free water will
only be given to the B40 target
group to meet the objective of
reducing the burden of the less
fortunate, with the amount of wa-
ter provided also increasing from
20 cubic metres to 25 cubic me-
tres per month.

Amirudin, when tabling the
budget, had said that the in-
crease in the number of residents
in Selangor was among the main
re a s o n s  f o r  t h e  f re e  wa t e r
scheme to be given only to the
B40 target group. Bernama

SHAH ALAM

Amirudin Shari
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Kerajaan Selangor akan
menanggung kos yang
tinggi sekiranya skim
pemberian air percuma
diteruskan kepada semua
golongan masyarakat.

Menteri Besar Amirudin
Shari berkata, sejak
pelaksanaan skim
berkenaan pada Jun 2008
hingga Oktober tahun ini,
kerajaan negeri
memperuntukan RM1.6
bilion untuk tujuan itu.

Katanya, pada tahun
pertama skim itu, sebanyak
RM68 juta diperuntukan
untuk pemberian 20 meter
padu air percuma bagi
setiap isi rumah.

“Angka bertambah setiap
tahun. Pada 2009 sebanyak
RM131 juta, RM167 juta

(2014), RM179 juta (2016)
dan RM180 juta (2017).

“Jumlah ini jika
diteruskan (skim
pemberian air percuma)
akan mencecah lebih
RM200 juta dan jumlah ini
hampir 10 peratus dalam
belanjawan (Belanjawan
Selangor 2019),” kata nya
ketika sesi soal jawab pada
Sidang Dewan Undangan
Negeri (DUN) Selangor, di
sini, semalam.

Terdahulu, Lee Kee Hiong
(DAP-Kuala Kubu Bharu)
bertanyakan berkenaan kos
pemberian air percuma yang
dilaksanakan di negeri ini.

Pemberian air percuma
20 meter padu kepada
rakyat Selangor bermula
pada 2008.

Shah Alam

Kos tinggi beri air percuma
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Jika mahu menjayakan kempen bebas penyedut minuman plastik 

Selangor perlu sedia alternatif 

MOHD. YUSOF 

Oleh AHMAD SHAHERMAN 
SHAMSURI 

SHAH ALAM - Ga-

bungan Persatuan-
Persatuan Peng-

guna Malaysia 
(FOMCA) rae-
nyambut baik has-
rat kerajaan nege-
ri Selangor untuk 
m e n g u r a n g k a n 
penggunaan pe-
nyedut minuman 
plastik di premis-
premis makanan 
di seluruh negeri 
itu. 

Timbalan Presidennya, 
Mohd. Yusof Abdul Rahman 
berkata, tindakan kerajaan 
negeri itu amat baik un-
tuk kelestarian alam seki-
tar dalam usaha mendidik 
pengguna ke arah bebas 
plastik. 

"Ini adalah langkah 
terbaik untuk mendidik 
pengguna supaya mereka 
perlahan-lahan dapat me-
ngurangkan penggunaan 
penyedut minuman plastik. 

"Bagaimanapun, kempen 
ini tidak akan berjaya seki-
ranya pihak kerajaan tidak 
menyediakan alternatif 

na bagi menggantikan peng-
gunaan penyedut minuman 
plastik. 

"Apabila kempen ini di-
laksanakan tahun depan, 
kerajaan negeri perlu men-

jalankan kempen 
penggunaan pe-
nyedut minuman 
yang dibuat dari-
pada bahan yang 
boleh dikitar semu-
la atau boleh digu-
nakan semula se-
perti besi," katanya 
ketika dihubungi 
Kosmo! di sini se-
malam. 

Mohd. Yusof berkata, jika 
kerajaan masih membenar-
kan penjual atau pemilik 
premis memberikan pe-
nyedut minuman plastik 
kepada pengguna meski-
pun atas permintaan, kem-
pen untuk bebas plastik 
tidak akan berjaya. 

"Sebagai contoh, kempen 
bebas beg plastik, saya lihat 
kempen itu tidak mencapai 
matlamat kerana peniaga 
masih menyediakan beg 
plastik meskipun ia perlu 
dibayar kerana ramai peng-
guna sanggup bayar. 

"Jadi, untuk kempen be-
bas penyedut minuman 

PENGGUNAAN penyedut minuman plastik di premis-premis 
makanan di Selangor akan dikurangkan pada tahun depan. 
- Gambar hiasan 

tidak akan diberikan se-
cara automatik kepada 
pelanggan bermula tahun 
depan. 

Exco Jawatankuasa 
Tetap Alam Sekitar, 

Teknologi Hijau, Sains, 
Teknologi Dan Inovasi (STI) 
Dan Hal Ehwal Pengguna, 
Hee Loy Sian sebaliknya 
berkata, penyedut minu-
man hanya diberikan jika 
diminta pelanggan. 

Bagaimanapun, tiada caj 
akan dikenakan ke atas 
penggunaan penyedut 
minuman plastik itu. 

plastik ini, apa yang penting 
adalah kerajaan menyedia-
kan alternatif terlebih dahu-
lu sebelum melaksanakan 
kempen supaya ia berjaya 
mencapai matlamatnya," 
ujarnya. 

Semalam, pada sidang 
Dewan Undangan Negeri 
(DUN) Selangor, kerajaan 
negeri memaklumkan pe-
nyedut minuman plastik 
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Air percuma tidak 
mampan jika diberi 
kepada semua 
SHAH ALAM - Kerajaan Selangor dijangka 
menanggung kos lebih RM200 juta tahun depan 
sekiranya program air percuma terus diberikan 
kepada semua golongan. 

Menteri Besar, Amirudin Shari berkata, 
pelaksanaannya dilihat tidak mampan. 

Beliau berkata, kos yang ditanggung oleh 
kerajaan negeri bagi melaksanakan program 
itu meningkat dari tahun ke tahun sejak 
dilaksanakan pada Jun 2008. 

Sejak dilaksanakan hingga Oktober lepas, 
kerajaan negeri telah membelanjakan RM1.6 
bilion untuk program itu, katanya ketika 
menjawab soalan Lee Kee Hiong (PH-Kuala 
Kubu Bharu) pada persidangan Dewan 
Undangan Negeri di sini semalam. 
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Lubang besar 
ancam penduduk

Permukaan jalan 
sempit, beralun 
terdedah risiko 

bahaya

MOHD IZZATUL IZUAN TAHIR

SUNGAI BESAR

K ira-kira 300 kenderaan yang 
melalui Jalan Serong Parit 5 
Setengah, di sini, terdedah ke-

pada bahaya berikutan terdapat 
lubang besar di jalan berkenaan. 

Seorang penduduk, Azmi Hor-
mat, 57, berkata, lubang sedalam 
kira-kira satu meter itu dibiarkan 
rosak tanpa diselenggara sejak lebih 
dua bulan lalu. 

Menurutnya, keadaan itu meng-
undang bahaya terutama kepada 
ibu bapa yang berulang-alik meng-
hantar dan mengambil anak mere-
ka ke sekolah berhampiran. 

"Keadaan jalan ini sempit dan 
kita risau ada yang terbabas lalu ma-
suk ke dalam lubang besar ini," ka-
tanya. 

Jalan itu bukan saja terdapat lubang besar, malah  tidak rata dan beralun yang 
membahayakan nyawa pengguna kenderaan.

Azmi berkata, meskipun tiada 
kemalangan berlaku di jalan itu, na-
mun meminta pihak berwajib 
mengambil tindakan sewajarnya. 

"Jalan ini gelap pada waktu ma-
lam, kita risau jika ada kes terlanggar 
lubang hingga mengakibatkan ke-
jadian tidak diingini," katanya. 

Ahmad Fauzi Hassan, 58, berka-
ta, penduduk sudah lama mengeluh 
mengenai kerosakan jalan itu hing-

ga terpaksa meletakkan pelepah 
kelapa bagi mengelakkan penduduk 
terbabas dan melanggar lubang. 

Katanya, pihak berwajib sepa-
tutnya segera membaiki kerosakan 
memandangkan penduduk terpak-
sa bertaruh nyawa melalui jalan itu. 

"Kita minta belas ikhsan pihak 
berwajib tidak membiarkan masa-
lah ini terus membelenggu pendu-
duk," katanya.
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Hubungi 999 jika banjir serius
KUALA SELANGOR - Angkatan Pertahanan 
Awam Malaysia (APM) Daerah Kuala Selangor 
menasihatkan penduduk yang berdepan mu-
sibah banjir supaya segera menghubungi pi-
hak berwajib.

Pegawai Pertahanan Awam Daerah Kuala 
Selangor, Leftenan (PA) Ab Azizul Hakim Ab 
Rahim berkata, tindakan pantas perlu diambil 
sebagai langkah keselamatan.

"Jika berlaku limpahan air yang serius, 
penduduk perlu membuat panggilan kece-
masan 999 supaya bantuan awal dapat dige-
rakkan di kawasan terjejas.

"Ini memandangkan sekarang ini musim 
tengkujuh dan penduduk dinasihati segera 

berpindah sekiranya diarahkan," katanya yang 
menempatkan dua pegawai dan lima sukare-
lawan APM di pusat pemindahan banjir di SK 
Pasangan.

Katanya lagi, musibah banjir seperti ini 
tidak boleh dipandang ringan kerana air boleh 
naik tanpa diduga walaupun tiada hujan lebat.

"Air boleh naik mendadak akibat paras 
sungai yang melimpah. Keadaan dikhuatiri 
lebih buruk sekiranya rumah penduduk ber-
hampiran sungai.

"Selain musibah banjir, kami bimbang jika 
ada juga haiwan berbisa seperti ular memasuki 
rumah tanpa disedari dan boleh membaha-
yakan penduduk," katanya.

Sebahagian 
penduduk 
dibantu APM 
Daerah Kuala 
Selangor untuk 
dipindahkan ke 
SK Pasangan.
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Isu futsal reput selesai
BUKIT ROTAN - Kemu-
dahan gelanggang futsal 
yang terbiar  akibat tiada 
penyelenggaraan sehing-
ga menyebabkan pintu 
dan pagar reput akhirnya 
diberikan perhatian pihak 
berwajib.

Pengerusi Jawatanku-
asa Penduduk Taman 
Kasawari, Abdul Basar 
Sulaiman menjelaskan, 
permohonan untuk baik 
pulih gelanggang futsal itu 
sudah dipanjangkan se-
belum ini.

" Belia di sini meru-
ngut bila pagar gelang-
gang futsal yang ada reput 
dan bola asyik terkeluar 
dari gelanggang...jadi me-
reka pun susah nak main 
dengan selesa.

"Bila kami panjang-
kan isu ini, akhirnya dapat 
dibantu dengan pema-
sangan pagar dan pintu 
yang baharu sekali gus 
memberi kelegaan kepa-
da penduduk," katanya.

Pihaknya turut berte-
rima kasih kepada Ahli 

Abdul Basar (kiri) bersama Ahli Majlis Daerah Kuala Selangor, D 
Thalapathi ketika meninjau kerja baik pulih gelanggang futsal.

Majlis Daerah Kuala Selangor, 
D Thalapathi yang prihatin isu 
kemudahan awam ini untuk 
keperluan anak penduduk.

"Jadi, cuti sekolah ini da-
pat dimanfaatkan dengan 
sebaiknya dan mereka dapat 
beriadah di gelanggang futsal 
dalam taman sendiri tanpa 

perlu pergi tempat lain.
"Isu futsal dah selesai, 

cuma sekarang ni nak 
tunggu isu longkang ber-
takung pula sebab katanya 
kena tunggu projek pele-
baran jalan di Bukit Rotan 
ke Assam Jawa siap dulu," 
��������
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"Sehingga jam 3 petang, mangsa 
banjir bertambah berbanding 79 
penduduk melibatkan 17 keluarga 
didaftarkan pada tengah hari.

"Setakat ini cuaca dilaporkan 
baik dan bantuan asas disediakan 
Jabatan Kebajikan Masyarakat 
(JKM) Daerah Kuala Selangor kepa-
da mangsa banjir," katanya.

Shamsul Shahril Badliza yang 
juga Pegawai Daerah Kuala Selangor 

berkata, limpahan air disebabkan 
hujan lebat menjejaskan kawasan 
rendah di kampung itu.

"Kerja-kerja naik taraf rumah 
pam masih belum selesai lagi dan 
dijangka siap sepenuhnya dalam 
bulan Mac tahun depan.

"Buat sementara waktu, pam 
bergerak digunakan namun tidak 
dapat mengepam jumlah air yang 
terlalu banyak. Jadi, JPS akan me-

nambah dua pam lagi dalam tem-
poh terdekat ini," katanya.

Terdahulu, isu banjir masih lagi 
menghantui penduduk apabila le-
bih 20 rumah di Batu 8, Kampung 
Asahan, di sini dinaiki air selepas 
hujan lebat sejak seminggu lalu.

Adun Bukit Melawati, Juwairiya 
Zulkifli menjelaskan, pihaknya sedia 
maklum dengan rungutan pendu-
duk berhubung isu sama yang kerap 

berlaku sejak kebelakangan ini.
Menurutnya, pihaknya turun 

meluangkan masa meninjau keada-
an rumah penduduk yang terjejas 
bagi menyelami permasalahan.

"Untuk makluman, Batu 8 Kam-
pung Asahan ini adalah kawasan 
rendah yang berisiko dinaiki air se-
lepas hujan lebat berpanjangan.

"Keadaan ini bertambah buruk 
apabila hujan lebat," katanya.

84 penduduk kena pindah

S eramai 84 penduduk melibat-
kan 21 keluarga di Kampung 
Asahan, di sini terpaksa dipin-

dahkan selepas rumah mereka di-
naiki air selepas hujan lebat, sema-
lam.

Dianggarkan 30 rumah pendu-
duk di Lorong Tebu, Lorong Pisang 
���������	�
��������������������-
pung Asahan terjejas akibat limpah-
an air sungai berhampiran.

Pengerusi Jawatankuasa Pengu-
rusan Bencana Daerah Kuala Sela-
ngor, Shamsul Shahril Badliza Mohd 
Noor menjelaskan, mangsa dipin-
dahkan ke Sekolah Kebangsaan (SK) 
Pasangan selepas pusat pemindah-
an banjir itu dibuka pada jam 9.30 
pagi.

Sebahagian mangsa menunggu di ruang kantin sekolah selepas dipindahkan. 

Kawasan rendah di 
dalam Kampung 

Asahan dinaiki air 
selepas hujan lebat

ARZIANA MOHMAD AZAMAN

KUALA SELANGOR

Antara rumah penduduk yang dinaiki air selepas hujan lebat.
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berkenaan, kelmarin.
“Terdapat bukti 

pembuangan sampah 
yang kembali berope-
rasi di lot 1848, lot 1851 
dan lot 1854. Aktiviti ini 
juga melibatkan pence-
robohan di tanah kera-
jaan di lot 1849 dan lot 
1850.

“Kita telah menge-
luarkan notis pencero-
bohan tanah kerajaan 

di bawah Seksyen 425 Kanun Tanah 
Negara ke atas kedua-dua lot terse-
but yang melibatkan struktur ba-
ngunan (kilang papan) dan tapak 
pembuangan sampah.

“Jika sabit kesalahan, pencero-
boh boleh dikenakan denda tidak 
melebihi RM500,000 atau penjara 
tidak melebihi lima tahun, atau ke-
dua-duanya,” katanya.

Pejabat daerah keluar notis 
Tambah Mohd Zainal, pihaknya 

turut mengeluarkan Notis 7A, di 
bawah Seksyen 128 dan129 Kanun 
Tanah Negara iaitu Notis Untuk Me-

mulihkan Pelanggaran Syarat Tanah. 
“Pemilik tanah diberi tempoh 

selama tiga bulan dan tindakan pe-
rampasan tanah boleh diambil jika 
pemilik gagal mematuhi perintah 
notis.

“Kita turut memasang pita ku-
ning dan papan tanda amaran di 
laluan masuk ke tapak pembuangan 
sampah haram itu.

“Skuad Pantas MPK juga akan 
menjalankan pemantauan berterus-
an bagi menghalang sebarang akti-
viti pembuangan sampah di situ,” 
katanya.

Operasi dijalankan selama tiga 
jam dan berakhir jam 3 petang itu 
diketuai Penolong Pegawai Daerah 
Klang, Mohammad Saiful Azri Fouzi 
melibatkan 40 anggota daripada pi-
hak agensi terbabit.

Kelmarin, Sinar Harian melapor-
kan lebih 100 keluarga di Taman Te-
luk Gedung Indah, di sini, menang-
gung derita apabila terpaksa 
berdepan dengan masalah pence-
maran bau sejak dua tahun lalu ber-
ikutan wujudnya tapak pelupusan 
sampah haram.Penduduk mendak-
wa, tapak pelupusan sampah haram 

itu hanya terletak kira-kira 30 meter 
dari kawasan perumahan sekali gus 
menjejaskan kualiti kehidupan me-
reka apabila terpaksa berhadapan 
dengan bau busuk setiap masa.

Pemilik tanah diberi 
tempoh 14 hari

Majlis Perbandaran Klang 
(MPK) mengeluarkan notis kepada 
pemilik tanah supaya melakukan 
kerja pembersihan tapak pelupusan 
sampah haram. 

Yang Dipertua MPK, Datuk Mo-
hamad Yasid Bidin berkata, pemilik 
tanah diberi tempoh 14 hari untuk 
memberhentikan aktiviti tersebut 
dan memulihkan semula tanah ke-
pada keadaan asal.

Katanya, pihaknya mendapati 
aktiviti meratakan tanah dan pem-
buangan sampah industri terutama-
nya plastik secara haram melibatkan 
sebahagian tanah kerajaan serta 
tanah persendirian.

“Bagi lot 1849 dan lot1850, Peja-
bat Tanah dan Daerah telah meng-
ambil tindakan dengan mengeluar-
kan lima notis di bawah Seksyen 425 
Kanun Tanah Negara 1965 dan 

memacak tiga papan tanda amaran 
pencerobohan tanah kerajaan.

“Kita juga mengeluarkan Notis 
Pemberitahuan kepada pemilik ta-
nah kerana menyalahi Seksyen 18, 
Akta Perancangan Bandar dan Desa 
1976, iaitu menjalankan aktiviti ber-
canggah dengan zon perancangan 
gunatanah berdasarkan Rancangan 
Tempatan MPK (Pengubahan 4) 
2020 dan Seksyen19, Akta Peran-
cangan Bandar dan Desa 1976, iaitu 
menjalankan pemajuan tanpa ke-
benaran merancang bagi lot 1848, 
1851 dan 1854, “ katanya. 

Menurut beliau, MPK akan 
memperhebatkan lagi operasi ber-
sepadu bersama agensi lain bagi 
membanteras aktiviti pembuangan 
sampah haram di daerah ini.

“Mana-mana pihak tidak boleh 
menceroboh tanah tanpa kebenar-
an pihak berkuasa termasuk men-
jadikannya tapak pembuangan 
sampah haram.

“Kita memandang serius perka-
ra ini dan akan mengenakan tindak-
an tegas kepada mana-mana pihak 
yang menyalahi undang-undang 
sedia ada,” katanya.

Anggota 
penguatkuasa 
meletakkan papan 
amaran di laluan 
masuk ke tapak 
pembuangan sampah 
haram itu dalam 
Operasi Tindakan 
Penguatkuasaan 
Bersepadu yang 
dijalankan, kelmarin.

Tapak sampah haram menimbulkan masalah kepada penduduk setempat.

Tanah tapak sampah haram  disita.

P emilik yang menjadikan tanah 
milik mereka tapak pembu-
angan sampah haram ber-

hampiran Taman Teluk Gedung 
Indah, di Pelabuhan Klang, berde-
pan tindakan undang-undang, ter-
masuk tanah mereka dirampas.

Pegawai Daerah Klang, Mohd 
Zainal Mohd Nor berkata, pihaknya 
tidak boleh bertolak ansur dengan 
pemilik tanah yang terus 
berdegil walaupun su-
dah diberikan amaran.

“Awal April tahun 
lalu, kita menerima 
maklumat mengenai 
aktiviti pembuangan 
sampah di kawasan ber-
kenaan.

“Malah notis kepa-
da pemilik tanah di lot 
1847 dan lot1854 turut 
dikeluarkan pada 27 Ap-
ril tahun lalu supaya 
menghentikan operasi 
pembuangan sampah,” katanya ke-
pada Sinar Harian, semalam.

Pembuangan sampah 
masih aktif

Bagaimanapun, aktiviti pembu-
angan sampah di kawasan itu dike-
san masih aktif selepas pihaknya 
menerima laporan berhubung per-
kara itu.Justeru, kata beliau, Opera-
si Tindakan Penguatkuasaan Berse-
padu bersama Majlis Perbandaran 
Klang (MPK), Lembaga Urus Air 
Selangor (Luas) dan Jabatan Alam 
Sekitar (JAS) Selangor dijalankan di 
tapak pelupusan sampah haram 

Tanah tapak sampah 
haram  di Taman 

Teluk Gedung Indah  
disita

AZIE YAHAYA

KLANG

Rampas tanah jika ingkar

Sinar Harian 3 Disember lalu  yang 
menyiarkan isu berkenaan. 

MOHAMAD YASID
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Air percuma tidak mampan

K erajaan Selangor dijang-
ka menanggung kos 
lebih RM200 juta tahun 

depan sekiranya program air 
percuma terus diberikan ke-
pada semua golongan.

Menteri Besarnya, 
Amirudin Shari berkata, me-
lihat kepada kos yang ditang-
gung oleh kerajaan negeri 
bagi melaksanakan program 
itu meningkat dari tahun ke 
tahun sejak dilaksanakan 
pada Jun 2008, program ter-

Amirudin menjawab soalan mengenai kos perbelanjaan kerajaan negeri bagi pemberian air percuma 
sejak 2008.

sebut dilihat tidak lagi mam-
pan untuk diteruskan.

Katanya, Amiruddin Sha-
ri berkata, sejak Jun 2008 
hingga Oktober tahun ini, 
sebanyak RM1.6 bilion telah 
dibelanjakan oleh Kerajaan 
Selangor bagi melaksanakan 
pemberian air percuma buat 
rakyat di negeri ini.

“Angkanya bertambah 
dengan cukup signifikan se-
tiap tahun.

“Sebagai contoh pada 
2008 kita belanja RM68 juta, 
2009 RM131 juta, 2014 pula 
RM167 juta, 2016 RM179 juta 
dan pada tahun lalu adalah 
��������	
���	������

“Jika ia diteruskan pada 
2019 kosnya akan melebihi 
RM200 juta, iaitu kira-kira 10 
peratus daripada belanjawan 
kerajaan negeri dan ia tidak 
sustainable,” katanya ketika 
menjawab soalan Lee Kee 
Hiong (PH-Kuala Kubu Bha-
ru) mengenai kos perbelan-

Kos meningkat 
dari tahun ke 
tahun sejak 

dilaksanakan Jun 
2008

ASYRAF MUHAMMAD

SHAH ALAM

jaan kerajaan negeri bagi 
pemberian air percuma sejak 
2008.

Menerusi Belanjawan 
Selangor yang dibentang 
baru-baru ini, kerajaan nege-

ri akan membuat penjajaran 
semula peruntukan Program 
Air Percuma di mana fokus 

akan diberi kepada golongan 
sasar yang berada di dalam 
golongan B40.

Susulan pengumuman 
itu, pembangkang Selangor 
meluahkan rasa kecewa de-
ngan tindakan kerajaan ne-
geri yang menyasarkan pro-
gram pemberian air percuma 
itu hanya kepada golongan 
berpendapatan rendah.

Amirudin yang merupa-
kan Adun Sungai Tua sebe-
lum ini menjelaskan bahawa 
penjajaran semula program 
air percuma di negeri ini bu-
kannya disebabkan oleh 
pengambil alihan Syarikat 
Pengeluar Air Sungai Sela-
�����	���	���	��������	�����-
ti didakwa oleh sesetengah 
pihak.

Beliau berkata, tindakan 
berkenaan di ambil kerajaan 
negeri sebagai langkah pen-
jimatan di mana dana itu 
akan disalurkan kepada akti-
viti dan program lain.
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Projek JPS tergendala kerana isu ceroboh tanah rizab
BEBERAPA projek Jabatan 
Pengairan dan Saliran (JPS) 
��������� ����	 ����������	
tergendala sebelum ini ada-
lah berpunca daripada isu 
pencerobohan tanah rizab 
sungai.

Exco Infrastruktur dan 
Kemudahan Awam, Pemo-
denan Pertanian dan Industri 
Asas Tani, Izham Hashim 
berkata, tindakan pencero-
bohan itu telah menyebab-

kan kerja-kerja menaiktaraf 
projek terlibat terganggu dan 
tidak dapat dilaksanakan 
mengikut tempoh dikehen-
daki.

“Banyak projek rancang-
an tempatan termasuk di 
Sungai Kedondong dan Su-
ngai Pelempas tergendala 
selama beberapa tahun ber-
ikutan isu pencerobohan dan 
penempatan haram ini.

“Bila kita nak buat kerja 

naiktaraf atau pembersihan, 
ia tidak dapat dilaksanakan 
berikutan masalah ini,” kata-
nya kepada pemberita sele-
pas diminta mengulas me-
ngenai Laporan Audit Negara 
yang menyatakan terdapat 
beberapa projek JPS Selangor 
tidak dapat disiapkan dengan 
berkesan dalam tempoh asal 
kontrak sehingga menyebab-
kan berlakunya kejadian ban-
jir kilat. IZHAM
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Tiada kuota Rumah 
Selangorku untuk belia

KERAJAAN Selangor tidak 
menetapkan sebarang kuota 
khusus buat golongan belia 
bagi mendapatkan penawar-
an Rumah Selangorku.

Pengerusi Jawatankuasa 
Tetap Perumahan dan Kehi-
dupan Bandar, Haniza Talha 
berkata, namun begitu, ber-
dasarkan rekod jumlah pena-
waran Rumah Selangorku, 
seramai 38,308 orang peneri-
ma inisiatif ini adalah terdiri 
daripada golongan belia ber-
usia 35 tahun ke bawah.

Beliau berkata, bilangan 
tersebut juga adalah meliputi 
80 peratus daripada jumlah 
keseluruhan penawaran yang 
diberikan sebelum ini.

“Walaupun kerajaan ne-
geri tidak menetapkan se-
barang kuota buat belia, na-
mun berdasarkan rekod, 
ramai di antara pemohon 
terdiri daripada golongan 
ini,” katanya.

Haniza berkata demikian 
ketika menjawab soalan 
Mohd Shaid Rosli (PH-Jeram) 
sama ada Kerajaan Selangor 
ada menetapkan sebarang 
kuota buat golongan belia 
memiliki Rumah Selangorku.

Mengulas lanjut, Haniza 

HANIZA 

yang juga merupakan Adun 
Lembah Jaya memaklumkan 
bahawa buat masa ini, Kera-
jaan Selangor tidak berhasrat 
untuk menetapkan sebarang 
kuota buat golongan belia 
dalam penawaran Rumah 
Selangorku.

“Adun boleh menwar-
warkan mengenai jenis Ru-
mah Selangorku yang ada di 
pasaran kepada penduduk 
atau masyarakat setempat 
agar mereka mendapat mak-
lumat mengenai inisiatif ini.

“Rumah Selangorku ini 
juga dibina mengikut pihak 
berkuasa tempatan,bukan 
mengikut kawasan Dun,” ka-
tanya.
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Haram import plastik dalam tempoh 3-5 tahun
KERAJAAN Selangor 
akan mengharamkan se-
mua import sisa plastik di 
negeri ini dalam tempoh 
tiga hingga ke lima tahun 
akan datang.

Exco Alam Sekitar, 
Teknologi Hijau, Hal Eh-
wal Pengguna, Sains, Tek-
nologi dan Inovasi Hee 
Loy Sian berkata, tempoh 
masa tersebut bersesuai-
an bagi memberikan se-
dikit masa kepada peng-
usaha-pengusaha kilang 
import plastik yang bero-
perasi secara sah di nege-
ri ini.

“Bagi mereka (pengusaha 
molang sah)sedikit masa. 
Saya rasa kalau hanya untuk 
gantung sisa plastik, ia tak 
cukup untuk jalankan aktivi-
ti harian mereka.

“Mereka terpaksa import, 
sebab itu saya bersetuju kita 
kena beranaur-ansur haram-
kan sisa plastik ini,”katanya.

Loy Sian berkata demiki-
an bagi menjawab soalan 
tambahan Datuk Dr Ahmad 
Yunus Hairi (Pas-Sijangkang) 
mengenai dasar Kerajaan Se-
langor berhubung import sisa 
plastik di negeri ini.

Mengulas lanjut, Loy Sian 

yang juga merupakan Adun 
Kajang memaklumkan baha-
wa sebagai kerajaan negeri 
yang adil, isu melibatkan sisa 
plastik ini perlu dilihat secara 
menyeluruh bagi memberi 
keadilan buat semua pihak.

“Kita setuju sisa plastik ini 
perlu dikawal dimana hanya 
kilang-kilang yang sah sahaja 
dibenarkan untuk import.

“Kerajaan Selangor turut 
menetapkan levi yang lebih 
tinggi bagi menunjukkan kita 
tidak menggalakkan import 
sisa plastik di negeri ini,” ka-
tanya.

Dalam pada itu, Loy Sian 

memaklumkan bahawa 
selepas PH mengambila-
lih pentadbiran kerajaan 
pusat, Kerajan Selangor 
dimaklumkan bahawa 
keadaan sisa plastik di 
Kuala Langat, Klang dan 
Ijok berada dalam keada-
an tidak terkawal.

Namun begitu, beliau 
berkata, permasalahan itu 
dapat diatasi selepas be-
berapa tindakan diambil 
oleh pihak berkuasa tem-
patan (PBT) dan Jabatan 
Alam Sekitar (JAS) terha-
dap pihak bertanggung-
jawab.
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8住宅區居民呈請願書 
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廉 

(加影5日讯） 

武 吉 路 （ J a l a n  

Bukit)约8个住宅区居民今 

日向加影市议会提呈请愿 

书，要求市议会马上终止武 

吉路两项正在进行中的高楼 

住宅区计划，以免当地过度 

发展，造成交通阻塞。 

大批居民今午聚集在市议会大 

厦外拉橫幅，反对武吉路过度发 

展，道路却没同时提升；市议会 

也派出大批执法员驻守在大厦 

外，禁止居民进入大厦，只允许 

一、两名代表进入。 

完全沒有綠肺 

据了解，受影响的武吉路 

住宅区包括风山花园（Taman 

Bukit)、武吉新加影花园 

(Taman Bukit Kajang Baru)� 

美华山庄（Bukit Mewah)、武 

吉丰白迈花园(Taman Permai ) 

以及加影卫星市花园（Taman 

•大批执法员驻守在市议会大厦外，阻止居民进人市议会大厦。 

mrnBrnm 
Kajang Jaya) 0 

当地居民指出，武吉路正 

在施工中的两项大型计划，包括 

面积达8亩的一个大马人民房屋 

计划（PRIMA)以及一个面积达 

2.5亩的新公寓计划。 
其中一马人民房屋计划共有3 

座楼，共有1202个单位；新公寓 

计划则有42层楼高，共有604个 

单位。 

风山花园居协主席兼居民行动 

委员会主席苏苔马廉感叹说，武 

__吉路如今已成了石头路（Jalan 

batu)，完全没有绿肺，居民也 

天天面对武吉路塞车问题。 

他说，居民希望获得平衡发 

展，发展必须有道。 

他指出，武吉路目前往来两个 

方向只有一条车道，从住家到市 

区短短2公里路，却必须花费30 

分钟才能抵达。 
“武吉路短短1.2公里的路， 

0前已经有4个红绿灯，若再批 

准发展，再增加红绿灯，交通会 
更阻塞。” 

•居民聚集在市议会大厦外，反对武吉路过度发展。 

•武吉路道路两旁几乎已全被开发 

沒依時間開工 不要過度發展 

I 

•居民罗丽娟 

程承包商没根据市议会批准的 

-时间做工，导致居民生活作息 

受影响，比如早上8时才可以开工， 

但早上7时30分就听到工地传来的机 

器声音。 

工地与住宅区也很靠近，尤其』 

是风山花园与工地距离只有10尺， 

造成空气污染。 

•居民局棋平 

武 吉路两项工程从今年5月开 

始动工，一个在新纪元大学 

学院对面，另一个也在武吉路路 

边，居民不要过度发展，担心交 
’通阻塞。 

卜1�； 

髮逋流量難負荷 
武 
•居民依马 

吉路短短1.2公里路已有一间学院、数间学校、教堂以及火车站以及高楼住宅 

区，若再增建高楼住宅区，武吉路肯定无法负荷交通流量。 

根据居民与市议会过去开会得知，发展商会提升武吉路，把现有的进出各一条车 

道，提升为各两条车道，但武吉路发展已饱和，看不见可以加宽道路的地方，若 

有，建议发展商先加宽路再兴建屋房。 

两项房屋计划分别在2020年及2022年完工，到时武吉路至少会增加上千辆车。 •居民空拍工地图，显示工地十分靠近住家。 
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•工地外早前挂起一马人民房屋计划的宣传横幅。 
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SUMMARIES
8住宅區居民呈請願書 m苏as；3廉(加影5日讯）武吉路（ J a l a
nBukit)约8个住宅区居民今日向加影市议会提呈请愿书，要求市议会马上终止武吉路两项正在进行中的高楼住宅区计划，
以免当地过度发展，造成交通阻塞。大批居民今午聚集在市议会大厦外拉橫幅，反对武吉路过度发展，道路却没同时提升
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矗議墉 
*管雪州卫生、福利、妇女与家 

-f-庭事务的行政议员西蒂玛丽亚 

说，即使政府机构被发现成为蚊 

虫滋生之处，也难逃被对付。 

西蒂玛丽亚在雪州议会中，回 

答邓普勒区州议员莫哈末沙尼 

的口头提问时说，在全雪的骨 

痛热症数据中，蟹州还是排列 

于榜首 

她说，今年截至11月1T曰， 

雪州的骨痛热症共3万7 149 

宗，而201T年同一时f月的骨痛热 

症是4万2393宗，显示减少12°。，至 

于死亡数据，则是32宗，去年同一 

时期是60宗，减少47%。 

她说，为了减少骨痛热症的数 

据，雪州卫生局已配合各地方政府 

展开更严厉的取缔行动，尤其是针 

(莎阿南5日讯）雪州大臣阿米鲁丁 

重申，若州政府不重新检讨免费水供 

政策，预计未来每年将承担的费用会 

超过2亿令吉。 

阿米鲁丁今曰在雪州议会中，回答新古 

毛区州议员李继香的口头提问时说，自从着 

州政府于2008年开始提免费水供计划后，面对 

费用逐年增加的情况。 

10年承擔逾16億 

他说，从2008年6月至2018年10月，雪州政府在 

免费20立方米的水供计划中，已承担16亿3529万 

953令吉79仙。 

大臣也举例一些数据，分别是6800万令吉 

(2〇08年）、1亿3100万令吉（200!3年）、1亿 

耵00万令吉（2014年）、1亿7900万令# (2016 

年）和1亿8300万令吉（201T年）。 

“由于承担的费用逐年增加，如果我们不重新 

检讨免费水供政策，我们接下来所承担的费用就 
会超过2亿令吉。” 

大臣：免費水供政策費用增 

着不槲 

•西蒂玛丽亚（站者）在议会上解释，政府机构被发现成为蚊虫滋生之处, 

也将被对付。 

我的雪蘭莪房屋申請者 

哈尼査：80%是年輕 
0入尼查指出，我的雪兰莪房屋申请 

^者中，有3万8038人是属于35岁以 

下年轻人，占据所有申请者的807。。 

她在回答而榄区州议员莫哈末赛提 

问，我的雪兰莪房屋是否有固打单位， 

保留给35岁以下年轻人时，如是指出。 

她说，州政府目前并没有固打单位给 

年轻人，也没有配给一定数量的我的雪 

兰莪房屋单位给州议员，作为议员分配 

给有需要的年轻人。 

“州议员可以透过盒传及鼓励年轻 

人，前往申请我的雪兰莪房屋，目前已 

经可以透过雪州房产委员会（LPHS)官 
网申请。” 

• • 

我的雪兰莪房屋”计 •哈妮查： 

划，有80%申请者是35岁以下。 

提供發展商獎掖 

興建可負擔房屋 
p入尼查说，州政府除了推出改良版的 
^ “我的雪兰莪房屋2.0”外，也透 

过给予发展商奖掖，以让后者兴建更多 

可负担房屋。 

她指出，在地点适当，基设如道路、 

出入口、交通状况等技术条件，都满足 

规定的情况下，允许发展商把每 

公顷90单位房屋，增加至120单 

位。 

“我们也成立一站式中心，加 

快我的雷兰莪房屋方面的申请程 
序：。” 

她说，州政府也透过各媒体、电子媒 

体，宣传发展商所建筑的我的雪兰莪房 

屋，让更多子民知道及申请。 

“州政府也会遴选出符合资格及有能 

力购屋的申请者，确保帮助到目标群 
众。“ 

黃思漢：特定地區擴展 

提供鐵製垃圾桶 
思汉说，州政府将会逐步扩展在特定地区， 

提供铁制垃圾桶的政策，以减少垃圾问 黃 
题。 

他指出，上述政策有效地减少路边垃圾，如 

渔村、传统村等路边垃圾问题。 

“垃圾桶会根据垃圾承包商的分 
区安置。” 

他指出，无论如何，如何扩 

展上述政策，仍需根据各地方 

政府的财力及预算来定。 

他说，截至目前，各地方政 

府在该计划上，共耗资321万 

9174令吉Q 

沒有准證工廠2. Q計劃臨圓醒 
續取締未登記非法工廠 
&管雪州地方政府、公 
手 共交通和华人新村事 

务的行政议员黄思汉说， 

新的漂白非法工厂计划 
“没有准证工厂2.0计划 

(program smart kilang 

tanpa kebenaran)“将于 

近曰内带入雪州行政会议中 

通过，但县士地局和地方政 

府将持续对于没有登记的非 

法工厂采取取缔行动。 

黄思汉在雪州议会回答巴 

生港口区州议员阿兹米占的 

回头提问时说，非法工厂漂 

白计划是于2006年7月份至 

2015年12月31日执行，并提 

供各项优惠给申请者，鼓励 

业者漂白其非法:£厂。 

他说，若在3个月内缴付 

地价，可享有50°。折扣，如 

在6个月内缴付，则是享有 

307。折扣，但如果是9个月内 
缴付则是10°。折扣。 

他指出，根据该委员会乎 

今年7月23日的会议已通过 

持续非法工厂漂白计划，被 

易名为没有准证工厂2.0计 

划。 

“但新计划开始前，县士 

地局和各地力政府将继续对 

一些没登记的非法工厂采取 
行动。” 

黄思汉说，提呈申请的共 

有1346，已批准的是1223， 

60个申请被拒，97个申请被 

取消，没提呈申请的则是 

1177。 

2035年公交使解提升至60% 
#思汉说，州政府通过雪州公共交通常 

^务委员会，力求把公共交通的使用 

率，在2035年提升至60《。 

他指出，为了实现这项目标，州政府会 

在各个地方政府进行研究，并改善现有 

的公共交通系统。 

他说，雪州精明巴士是州政府为提 

升公共交通系统衔接性，所推出的一 

项措施，并获得中央政府的支持，以 

f雪州为榜样，鼓励其他州属效仿。 
“州政府将会继续精明巴士，确保 

可以与捷运、轻快铁、电动火车等加强 
衔接。” 

2年内3118家工廠關閉 
_^思汉说，从2016年起2018年共有3118 

家工厂，基于各种原因而终止运作。 
“这项数据涵盖大型及小型工厂。” 

他指出，州政府也推出3项措施，协助雪 

州子民寻找工作机会，包括上述因工厂关 

闭而失业的人士。 

他说，第一项为雪州职业展，这活动在 

今年会有2次，第一次已经在8月举办。 

他指出，上述职业展共提供5359个就业 

机会，而当时成功录取3177人。 

“州政府也有技职培训计划，为家庭主 

妇、青年、退休人士、单亲妈妈等，提供 

技能培训，让他们可以谋生，其中有2436 
名或75%受训者，成功获得收入。” 

他指出，州政府也有拨款为2000名雪州 

青年，与各专业领域的机构合作提供培 

训，当训练完成后，这些青年将成雪州各 

领域工业的人才。 

对蚊虫滋生之处。 

她指出，当局在联合取缔行动 

时，将会采取行动对付建筑物或地 

段已成为蚊虫滋生之处的业者或地 

主：，包括政府机构。 

“最关键的问题还是人民的醒 

觉，因为大部分骨痛热症都是发生 

在建筑物内，如果人民有照顾好环 

境卫生，骨痛热症的数据自然会减 
少。” 

梳邦再也区州议员黄美诗也提出其附加提问，主 

要是针对沃巴斯病毒消灭黑斑蚊孑孓的情况，西蒂 

玛丽亚回答说，有关计划将持续至今年尾，目前还 

没有接到相关报告。 

州政府難人洗腎中心合作 
%蒂玛利亚说，目前州政府并没有成立本身的洗 

0肾中心，而是与私人洗肾中心合作，为肾病患 

者洗肾。 

“目前在雪州，共有88家私人洗肾中心与州政府 

合作，这些洗肾中心都是在卫生部注册。” 

她指出，州政府也开放与任何靠近雪州边界，如 

吉隆坡、霹雳、森美兰州的洗肾中心合作，让边界 

的雪州子民，可以前往上述地区的洗肾中心治疗。 

•'險 -m — •大部分朝野议员准时出席州议会，为各自的选区发声。 

缺席州議會廳_ 

•黄瑞林拿出议会常 

规，提醒无法出席的 

州议员向州议会请 

假，不要无故缺席。 

•州议长黄瑞林提醒州 

^议员，若有事无法出 

席州议会，应该向州议会 
“请假”，不应无故缺席。 

议长公开点名已缺席6天 

的巫统乌鲁安南区州议员拿 

督罗斯妮，及双武隆区州议 

员拿督三苏丁。 

黄瑞林说，雪州议会开会 

至今共9天，罗斯妮只出席2 

天缺席7天，三苏丁则出席4 

天，缺席5天。 

他说，两人的缺席都没通 

知州议会，也没向州议会请 

假，属于无故缺席。 

“根据雪州议会常规第79 

条文，我们劝告所有议员若 

有事缺席，都必须要通知雪 

州议会秘书处。” 

但对于国际山庄州议员拿 

督斯里阿兹敏阿里缺席，黄 

瑞林说，由于如今阿兹敏阿 

里贵为部长，也要忙于国会 

事务，因此州议会谅解他忙 

碌的情况。 

讃揚阿末尤努斯 

阿兹敏阿里在今次州议会 

出席2天，但黄瑞林并没说 

明阿兹敏阿里是否有请假。 

对于执政党的州议员们在 

州议会的表现时，他给予执 

政党新任州议员们肯定，并 

表明新任州议员 

们相当的活跃， 

也积极发问和参与辩论。 

他也抨击巫统州议员除了 

不积极出席，也没有积极参 

与辩论，但伊党昔江港区州 

议员阿末尤努斯获得黄瑞林 

的赞扬，表示阿末尤努斯除 

了天天出席，也相当踊跃 

提问。 

黄瑞林也劝告州议员们要 

善用州议会的平台，如果提 

问的州议员缺席，大臣和行 

政议员已准备的提问也无法 

回答，浪费州议会资源。 
“在州议会期间，大臣、 

州行政议员们都在，但却有 

些州议员没有出席。” 
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SUMMARIES
矗議墉
*管雪州卫生、福利、妇女与家-f-庭事务的行政议员西蒂玛丽亚说，即使政府机构被发现成为蚊虫滋生之处，也难逃被对
付。西蒂玛丽亚在雪州议会中，回答邓普勒区州议员莫哈末沙尼的口头提问时说，在全雪的骨痛热症数据中，蟹州还是排
列于榜首她说，今年截至11月1T曰，雪州的骨痛热症共3万7
149宗，而201T年同一时f月的骨痛热症是4万2393宗，显示减少12°。，至于死亡数据，则是32宗，去年同一时
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依茲漢哈欣：冀降至最低 

聊 
i 雪埘舞 

蠡議脚 

擬雙溪班讓園 
I七兹汉哈欣说，雪！HI政府 

有计划在双溪班让一带 

设立油棕提链厂，避免来自沙 
白安南一带的油棕需要运到 

霹雳州，但根据大马油棕局 

(MPOP)的条件，必须要有 

4500英亩的油棕园，才能设立 

油棕提链厂。 

他指出，目前雪州经济发展 

机构只有3100英亩的油棕园， 

还相差1400英亩，他们也希望 

能继续增加至当局所规定的面 

积。 

我觉得当地需要设立一间 

油棕提链厂，园主除了无须面 

对交通费运载油棕果的问题， 
也不会因为运输需要一段时间 

而影响到油棕果的品质。” 

针对万挠b 2 7公路提升工 

程，依兹汉哈欣也承认有关承 

包商出现状况，第二期工程也 

已出现延误。 
他说，由于工程的延误，当 

局已对该承包商进行开罚，罚 

款是以每天计划，也不采除对 

承包商展开进一步的行动。 
“目前，承包商正在进行移 

置水管工程。” 

翼減少無效益水 

他说，针对该公路第三期计 

划，他也将带入雪州经济行动 

理事会中讨论拨款的问题。 
“B2T公路的迷失路段，工 

程局在要进行也面对没拨款问 

题，而当地也涉及到多个发展 
商，我们将带入会议中进一步 
讨论。“ 

针k雪州无效益水问题，他 
说，目前雪州无效益水是 

31%，他们希望能减少 

至25%，即是每年减 

少1%为目标。 
“但如果要下降 

l°o,我们需要耗资3 

亿令吉。” 

4永久食物生產園 

歸雪獸醫局管理 
兹汉哈欣说，乌雪4个永久食物生 

产园都是属于雪州兽医局管理， 

其中有部分涉及饲养牛羊或生产牛 

奶。 

他说，目前，较严重的是位于双溪尼 

南的永久食物生产园，许多牛只饲养者 

都不愿意移到该地点，以致不达标。 
“上述情况并不是因为地势问题造 

成，主要是因为距离远，加上饲养者都 

是生产牛奶，为避免牛奶品质受影响， 

造成大部分都不愿意迁到该处。” 

(莎阿南5曰讯）掌管雪州基本 

建设、公共设施和农基工业的行政 

议员依兹汉哈欣说，他已把水灾课 

题，列为2019年需要处理的任务， 

希望能把水灾降至最低。 

依兹汉哈欣今日在雪州议会的总结部 

门发展开销的环节后说，在雪州，发生 

水灾的地区一直在增加，尤其不曾发生 
水灾的新地点一直在增加。 

他指出，水灾的发生有许多因素造 

成，除了发展，也包括蓄水池、河流和 

沟渠的清理等。 

侵佔土地情況嚴重 

他说，因侵占河流保留地的情况相当 

的严重，造成水利局也无法进入进行清 

河的工程。 

依兹汉哈欣说，因雪州土地价值高， 

导致雪州目前面对严重的土地被侵占的 

情况，除了河流保留地，连农业地也面 

对同样情况。 

他说，针对涉及侵占土地的人士，有 

些在当地已相当久，当局也提出各项安 

置计划，包括我的雪兰莪房屋和廉价屋 

等。 

1 也指出，如果侵占者还是不接受，最 

后则是启动拆除的程序。 
“不希望让各界认为奮州政府使用 

“粗暴”的行动处理侵占土地的问题， 

我们希望使用更好的方式处理。” 

州議會結束通過4議案 
州第14届第一季第三 

&次会议（财政预算 

案），历时8天开会结束。 

在本次会议中，主要是通 

过2019年财政预算案。 

同时，雪州议会在周三 

(5曰）也通过4项议案，其 
中2项是正式通过，关闭2个 
雪州政府已多年不活跃的银 

行户I头。 

第3^则是通过委任2名新 

上议员，接替雪州2名任期 

在6日届满的上议员。 

第4项议案由万津区州议 

员刘永山提出，呼吁州政府 

及中央政府正视职场安全， 

并采取法律行动对付造成职 

场意外的单位。 

•雪州政府第 

14届第一季第 

三次会议，历 

时8天结束。 

•州大臣阿米鲁丁说， 

^雪州土地局已采用生 

物辨识，作为在处理任何 

项土地事务上，确保安 

大 

臣 

漢哈欣：更換舊水管工程 

19地區竣工_點進行中 
y^管雪州基本建设、公共设施和农基工业的行政 

"f"议员依兹汉哈欣说，截至目前，共有19个地区 

的更换旧水管工程已竣工，还有6 5个地点的更换水 

供工程将会分阶段完成。 

依兹汉哈欣在雪州议会中，回答甘榜东姑区州议 

员林怡威的口头提问时说，雪州水供公司将于84个 

地点进行20个配套的更换旧水管工程，涉及435.29 

公里的旧水管。 

他说，目前，65个更换旧水管工程还在进行中， 
每一个地区的进度都不同，视各别地区的情 

况而定。 

•行政议员依茲汉哈欣耐心回答州议员的提问。) 

I。 

1 也指出，土地局也与大 

马司法局合作，以检查所 

有透过电子上载的授权 

书 
‘°“这些做法将能大幅减 

少，违反地方政府条规或 
规划的土地转让。” 

他说，州政府也透过不 

同媒介，有关买卖土地的 

资讯，提升公众的警惕。 

他指出，透过上述方 

土地局採用生物辨識 

確保處理土地事務安全 
式，将可保护到公众利 

益，不会轻易成为土地骗 

案的受害者。 

另外，他指出，所有有 

关农业地的信托契约登 

记，从今年9月28日起会被 

拒绝，直到拟定新政策出 

炉为止。 

他说，这项拒绝农业地 

信托契约登记的指令，会 

在雪州所有土地局实行。 
“这做法是为了杜绝出 

现土地欺诈案件。” 

他说，从2010年至今年9 

月30日，共有136宗涉及土 

地欺诈的案件，但土地局 

方面并没接到正式投报。 

他希望土地骗案的受害 

者，向县署及雪州土地局 

投报。 

•苏礼士星（左）与耶谷沙巴里获雪州政府推荐为 

上议员。 

蘇禮士星耶谷沙巴里 

；^州政府推荐行动党的苏礼士星及公正党耶谷沙巴 

^里，受委为上议员。 

苏礼士星为行动党蒲种肯那里支部龙席，也曾经担 

任已故蒲种区国会议员（1986-1990年）V•大卫的助 

理。 
k耶谷沙巴里则曾在2008至2018年，获选为哥打胡 

姬区州议员，并在2008至2013年担任雪州行政议员。 

他们是取代2名任期将在12月6日届满的上议员詹德 

S及莫哈末诺。 

•黎潍福（右）在休会后与刘永山（左）、苏礼士星及李继香自拍。 

阿前，奮州政府并没 沒預算提升國中國小基設 

任何预算，作为提升国 
中或j小提4基设用途。 另外，他说，州政府会研究是否开放， 

“不过，若有关学校面对天灾或安全课接受国中或国小，申请雪州学校援助金一 

题，我们可考虑以各种形式援助。” •。 
他指出，上述学校维修与拨款，是属于“在雪州有649家国小，及229所国中， 

教育局或教育部权限。 数目是很庞大，必须仔细研究。 

撤換瓜冷巴士服務供應商 
_^思汉说，为提升瓜冷 

公共交通服务，当地 
早前一直面对投诉服务不佳 

的巴士服务供应商，已经被 
撤换，以另一家供应商替 

代。 

他指出，随著上述公司终 

止服务，当地原本的总站也 

停用。 
1他k，县议会也与当地国 

会议员及陆路公共交通机构 

讨论上述课题。 
“当局已鉴定一片2.018 

亩土地，作为兴建新巴士总 
站及德士站。” 

他说，县议会要求巴士业 

者每个月提呈乘客人数报 

告，让县议会有效监督。 
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依茲漢哈欣：冀降至最低
聊i雪埘舞蠡議脚擬雙溪班讓園I七兹汉哈欣说，雪！HI政府有计划在双溪班让一带设立油棕提链厂，避免来自沙白安南一
带的油棕需要运到霹雳州，但根据大马油棕局(MPOP)的条件，必须要有4500英亩的油棕园，才能设立油棕提链厂。他指
出，目前雪州经济发展机构只有3100英亩的油棕园，还相差1400英亩，他们也希望能继续增加至当局所规定的面积。我
觉得当地需要设立一间油棕提链厂，园主除
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許來賢：武吉拉貢森林保留地 

武桊岸77.18英®地取代 
(莎阿南5日讯）掌管雪州自 

然环境、绿色工艺及消费人事务 

的行政议员许来贤说，雪州森林 

局已鉴定，以位于武来岸一带的 

一段77. 18英亩士地，取代武吉 

拉贡森林保留地的TO英亩地，作 

为森林保留地。 

他说，武吉拉贡森林保留地的 

70英亩地的土地，将被开发为屋 

业发展。 

许来贤在雪州议会中，在总结 

部门发展开销时，针对武吉拉贡 

森林保留地的70英亩的土地事项 

再做出解释，并希望不要引起州 

议员的误会。 

將擇曰召開聽證會 

针对武吉拉贡TO英亩森林保留 

地将会在宪报中除名和被发展 

的课题，再成为提问的课题，武 
吉兰樟区州议员黄洁冰也针对此 
课题再提出谘询。 

许来贤说，目前一项换地的献 

议已被提出，在1985年国家森林 

法令，当有关森林保留地要在宪 

报中除名，就必须要以其他面积 

的土地取代。 
他说，目前已被当局鉴定作为 

取代的土地是位于乌冷的武来岸 

带，是属于雪州经济发展机构 

的土地。但此土地还没被开发， 

仍保持森林的情况，还没被宪报 

公布为森林保留地，但却比武吉 

拉贡森林保留地的那段TO英亩的 

土地更适合被保留为森林保留 

地。 

他说，该地段除了比原本那段 

面积更大，还拥有更高的价值被 

列为森林地，也在森林保留地 

旁。 
“在武吉拉贡森林保留地的这 

段70英亩已不适合再当森林保留 

地，因周围已是住宅区，非常靠 
近住宅区，未来可能引发被入占 
霸的情况。” 

许来贤解释说，上述土地并没 

瀑带区，也没原住民村落。 

他将会和掌管基设的行政议员 

开会，将会择日针对武吉拉贡森 

林保留地的70英亩士地将在宪报 

中除名的事项召开听证会。 

他指出，上述计划还没有最后 

的定案，他们将会召开会议聆听 

各方的意见。 
“在召开听证会后，我们也将 

会带入雪州行政会议中通过。” 
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許來賢：武吉拉貢森林保留地武桊岸77.18英®地取代(莎阿南5日讯）掌管雪州自然环境、绿色工艺及消费人事务的行政议
员许来贤说，雪州森林局已鉴定，以位于武来岸一带的一段77.
18英亩士地，取代武吉拉贡森林保留地的TO英亩地，作为森林保留地。他说，武吉拉贡森林保留地的70英亩地的土地，
将被开发为屋业发展。许来贤在雪州议会中，在总结部门发展开销时，针对武吉拉贡森林保留地的70英亩的土地事项再做
出解释
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(吉隆坡5日 

讯）38%的18岁 

至30岁青年，因 

无法在吉隆坡找 

到工作，没脸见乡亲父老，唯有向 

流浪汉收容所（Anjung Singgah ) 

寻求协助。 

妇女、家庭及社会发展部副部长杨巧 

双透露，经过与收容所工作人员了解， 

发现目前有38?�青年，到收容所居住或寻 

求协助，而大部分青年来自郊外。 

吁企業公司提供工作 

她说，这些青年在完成大马教育文凭 

(SPM)考试后，即告知父母欲到吉隆坡 

找工作，并在家乡设宴会饯行，岂知抵 

达吉隆坡后，一直找不到工作，也不知 

道如何面对父母，才到了收容所。 

“因此，该收容所不仅提供流浪汉 

辅导服务，他们也会为这些青年提 

供工作机会，同时我呼吁企业公司， 

可与收容所接洽，提供工作给这些青 
年。” 

巧双今早在国会下议院口头问答环 

节，如是回答公正党士基央区国会议员 

娜特拉的提问。 

她也说，根据数据显示，尋求收容所 

协助者，有31%人土无法找到工作、 

30.59%则是没能力租房子、197�者不 

知所措、11 • 7?�遭赶出住所和5°。为遭 

代理所骗。 

首都碰釘子•無臉見父老 

38X失業齣®3̂ 3 
徐健華、鄧倩f  •黃繡晶 

I

杨
巧
双 
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(吉隆坡5日 讯）38%的18岁至30岁青年，因无法在吉隆坡找到工作，没脸见乡亲父老，唯有向流浪汉收容所（Anjung
Singgah
)寻求协助。妇女、家庭及社会发展部副部长杨巧双透露，经过与收容所工作人员了解，发现目前有38? 青年，到收容
所居住或寻求协助，而大部分青年来自郊外。吁企業公司提供工作她说，这些青年在完成大马教育文凭(SPM)考试后，即
告知父母欲到吉隆坡找工作，并在家乡设宴会饯
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(无拉港5日讯）提升公 

园跑道，承包商偷工減料 

遭逮个正著！ 

行动党加影市议员丘钦瀚 

说，万宜区国会议员王建民 

拨款2万令吉提升昂山娜花园 

(Taman Angsana )公园跑 

道，有关跑道工程范围本来是 

650平方公尺，但承包商只提 

升430平方公平范围，少了220 

平方公尺。 

他今日与其同僚颜丽丽及助 

理李文彬一起巡视有关跑道提 

升工程时，这么指出。 

“经过监督，市议会发现承 

包商做少了，这也是监督工程 
的重要性。” 

他说，过去帀议会接获无数 

居民有关提升公园的要求，但 

基于市议会园艺组拨款有限， 

只能挪用国会议员和州议员拨 

款，协助提升地方上的基设。 

他说，昂山娜花园的跑道工 

程在今年10月招工后，承包商 

原定必须在11月30日前完工， 

但至今都未完工，除了跑到提 
升范围“被缩小”外，跑道的 

路堤也没一并提升。 

提升室内足球場 

“承包商答应会在本周内完 

成跑道路堤的提升工作，否则 

市议会将削减5 0 0 0令吉工程 ” 

i也透露，国会议员今年在选 

区内有19项小型工程，每项工 

程费用2万令吉，包括昂山娜 

花园这项跑道工程。 

二丘钦瀚_露，另一项工程是 

帝沙百都丽花园（Taman Desa 

Baidur i )室内足球场提升工 

程，有关工程同样获2万令吉 

拨款，工程包括安装龙门以及 

重铺足球场等。 

他说，有关室内足球场是由 

前朝政府所建设，提升后会移 

交给市议会管理。 

“明年我们会继续挪用国会 

议员及副部长拨款，协助选区 
基设提升。” 

o丘钦瀚，—道 

长度，左是颜刚。 

O昂山娜花园的 

公园明年会继续 

提升。 

承包商 
丘软;1i 

(中）、颜丽 

丽（左起）及 

李文杉，一起 

巡视昂山娜花 

园的公园。 

昂
山
娜
花
園
公
園 
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SUMMARIES
(无拉港5日讯）提升公
园跑道，承包商偷工減料遭逮个正著！行动党加影市议员丘钦瀚说，万宜区国会议员王建民拨款2万令吉提升昂山娜花园(
T aman Angsana )公园跑道，有关跑道工程范围本来是650平方公尺，但承包商只提升4 3 0平方公平范围，少了2 2
0平方公尺。他今日与其同僚颜丽丽及助理李文彬一起巡视有关跑道提升工程时，这么指出。“经过监督，市议会发现承包
商做少了，这也是监督工程的重
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人權委會活動反ICERD 

2集會週六同曰舉行 
(吉隆坡5日讯）就在本月8 

曰举行的反《消除一切形式的种 

族歧视国际公约》集会在弦上之 

际，人权委员会也宣布于同 

天，举行人权活动。 

根据人权会面子书贴文，活动 
题为“为人权而立” （ S t a n d  U p  

4 Human Rights)，举办时间为 

12月8日上午8点至下午3点，地 

点是雪州八打灵再也市政厅草场 

( P a d a n g  Td  rau r )  0  

根据该机构的活动通知，马哈 

迪受邀成为这次活动的开幕嘉 

宾，使得这次人权委员会人权曰 

活动也开创另一个新纪录，即首 

次获首相出席。 

吉隆坡市政局早前已批准反 

《消除一切形式的种族歧视国际 

公约》集会的进行，而警察总长 

丹斯里弗兹也宣布，警方也会发 

出批准信予该集会，并且会监督 

•会的讲行 

他指出，°市政局已同意让集会 

者使用场地，警方将会监督整个 

集会的进行。 
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人權委會活動反ICERD
2集會週六同曰舉行(吉隆坡5日讯）就在本月8曰举行的反《消除一切形式的种族歧视国际公约》集会在弦上之际，人权委
员会也宣布于同天，举行人权活动。根据人权会面子书贴文，活动题为“为人权而立” （Stand Up4Human
Rights)，举办时间为12月8日上午8点至下午3点，地点是雪州八打灵再也市政厅草场(P a d a n g T d r a u r ) 0根据该机构
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;邊鮮：一 

.....：纖：.：.攀 

八打靈再也11/4路 

大路兩旁 

•拉吉夫（中）指会 

保留进人住宅区转角 

处的黄线，禁止驾驶 

者泊车，左起为达亚 

兰和阿玛。 

(八打灵再也5日讯）为解决八打灵再也 

11A路黄线违法泊车问题，八打灵市政厅给 

予通融，已把该区大路两旁原本的黄线涂 

掉，驾驶人士不必再担心违例泊车而接获罚 

单或锁车轮问题。 

该路黄线只保留转入住宅区转角处两旁的 

黄线，其余已涂掉。 

武吉加星州议员拉吉夫今日巡视时指出， 

早前接获该区居民投诉，指因家里的泊车位 

有限，被迫把车泊在路旁，纷纷都遭到市政 

厅开罚单引起不满，而有居民更投诉指该地 

区路段两旁违法泊车问题更为严重，导致阻 

碍交通。 

他说，由于有餐馆及茶餐室在该地区营 

业，早餐及午餐时间，餐厅及茶餐室顾客都 

会把车泊在该路两旁，他们也纷纷都遭到市 

政厅开罚单，同时引起业者和顾客们的不 

满。 

“顾客们及业者投诉这里是住宅区，市政 

厅不应该开罚单。” 

另外，有居民更投诉有车泊在进入住宅区 

窄小的转角处两旁，有时还导致居民面对进 
出问题。” 

当地居民黄先生指，当驾驶者把车驶出大 

路时，这些泊在转角处两旁的车辆导致视线 

受阻，会导致交通意外发生。 

拉吉夫说，这是让局面双赢的方法，希望 

驾驶者把车停放好在路旁，不阻碍交通。 

他促请当地居民及餐厅顾客不要把车辆泊 

在已画上黄线的住宅区转角处两旁，以免遭 

到市政厅取缔。 

出席者包括八打灵再也市议员达亚，及武 

吉加星州议员助理阿玛。 

•市政厅已把该路两旁的黄线涂掉，通 

融让当地居民泊车。 
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SUMMARIES
;邊鮮：一
.....：纖：.：.攀八打靈再也11/4路大路兩旁•拉吉夫（中）指会保留进人住宅区转角处的黄线，禁止驾驶者泊车，左起为
达亚兰和阿玛。(八打灵再也5日讯）为解决八打灵再也11A路黄线违法泊车问题，八打灵市政厅给予通融，已把该区大路
两旁原本的黄线涂掉，驾驶人士不必再担心违例泊车而接获罚单或锁车轮问题。该路黄线只保留转入住宅区转角处两旁的
黄线，其余已涂掉。武吉加星州议员拉吉夫今日巡视时指
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(吉隆坡25日讯）妇女、家庭及 

社会发展部副部长杨巧双说，政 

府于今年没有特定预算成立儿童 

委员会，但该部会与人权委员会 

(Suhakam )合作，成立有关委员 
八 

o 

沒特定預算設兒童委會 
她说，不过这项计划也有赖于掌 

管法律事务的首相署，为人权委员 

会提呈国会修法，让该委员会进行 

改革与增大其权力，同时，让该委 

员会直接汇报于国会。 

杨巧双今日在囯会下议院2 0 1 9年 

财政预算案委员会阶段总结时指 

出，一旦修正完成，料有关儿童委 

员会可在明年落实，届时政府将会 

预备一些预算予新成立的委员会。 

她补充，该笔预算作为该委员会 

成立初期的用途，包括研究其工作 

范围等。 
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SUMMARIES
(吉隆坡25日讯）妇女、家庭及
社会发展部副部长杨巧双说，政府于今年没有特定预算成立儿童委员会，但该部会与人权委员会(Suhakam
)合作，成立有关委员八o沒特定預算設兒童委會她说，不过这项计划也有赖于掌管法律事务的首相署，为人权委员会提呈
国会修法，让该委员会进行改革与增大其权力，同时，让该委员会直接汇报于国会。杨巧双今日在囯会下议院2 0 1 9
年财政预算案委员会阶段总结时指出，一旦修正完
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許來賢：充公開罰單 

非法洋垃圾廠已受控 
掌管雪州环境、绿色 

工艺、消费人、科学、 

工艺及革新事务行政议 

员许来贤说，在雪州政 

府地方政府进行的取缔 

行动包括充公和发出罚 

单给非法洋垃圾厂业者 

后，州内的非法洋垃圾 

厂数量已在控制范围。 

许来贤是在今早于雪 

州议会上回答依约州议 

员依德利斯提及洋垃圾 

的课题时强调，尽管雪 

州政府没有权拒绝来自 

国外的洋垃圾，但从截 

至今年1 0月23日的取 

缔成果看来，州内的非 

法洋垃圾厂数量已受控 

制° 

他重申，雪州政府不 

会全面禁止入口洋垃 

圾，但会进•干净及可 

被循环使用的塑料。 

他解释，除了非法洋 

垃圾工厂，雪州境内有 

合法处理塑料垃圾的工 

厂，而且相关业者以符 

合环境局指南来处理州 

内的塑料垃圾。 

“这些包括不会排放 

污染空气的烟雾，及工 

厂污水是经过过滤后才 

排出，没有对环境造成 
污染。” 

许来贤强调，洋垃圾 

工厂的课题和前朝的房 

地部长诺奥马大量批准 

入口准证（AP)有关。 

不过，他说，在希盟 

政府接管中央后，房地 

部将重新审查和鉴定导 

致塑料废料无法控制地 

进入大马.的问题，并严 

格发放进口洋垃圾的入 

口准证。 

根据资料，国家固体 

废料管理局（JPSPN ) 
在发出入口准准证 

(AP )时，只有在进口 

商获得环境局发出的工 

厂合规批准信、地方政 

府发出的执照、固体废 

料管理机构（SWCorp ) 
的批准，以及展示照片 

证明进口的塑料废物是 

有品质和干净的废料。 

(TSI ) 
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SUMMARIES
許來賢：充公開罰單
非法洋垃圾廠已受控掌管雪州环境、绿色工艺、消费人、科学、工艺及革新事务行政议员许来贤说，在雪州政府地方政府
进行的取缔行动包括充公和发出罚单给非法洋垃圾厂业者后，州内的非法洋垃圾厂数量已在控制范围。许来贤是在今早于
雪州议会上回答依约州议员依德利斯提及洋垃圾的课题时强调，尽管雪州政府没有权拒绝来自国外的洋垃圾，但从截至今
年1 0月23日的取缔成果看来，州内的非法洋垃圾厂数量已受控
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雪今年3萬宗蚊症 
較去年同期少5244宗 
@管雪州卫生、福利及加 

•强妇女与家庭事务行政 

议员西蒂玛丽亚披露，从今 

年初至11月17日，雪州的骨 

痛热症病例为3万7149宗， 

较去年同期的4万2393宗少 

了5244宗（12% )� 
西蒂玛丽亚是在今早于州 

议会上的•头提问环节上， 

回答诚信党邓普勒公园州议 

员莫哈末沙尼提问骨痛热症 

个案时，这么表示。 
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SUMMARIES
 雪今年3萬宗蚊症
較去年同期少5244宗@管雪州卫生、福利及加•强妇女与家庭事务行政议员西蒂玛丽亚披露，从今年初至11月17日，雪州
的骨痛热症病例为3万7149宗，较去年同期的4万2393宗少了5244宗（12%
) 西蒂玛丽亚是在今早于州议会上的•头提问环节上，回答诚信党邓普勒公园州议员莫哈末沙尼提问骨痛热症个案时，
这么表示。
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逾12億撥款動議通過 
雪議會無限期休會 
r-h雪州大臣阿米鲁丁 

ttl提呈明年度财政预 

算案召开迄今9天后，议 

长黄瑞林宣布第14届第1 

季第3次雪州议会无限期 

休会，为本次州议会划 

上休止符；州议会今曰 

提呈动议，通过总额12 

亿8000万令吉涉及9个州 

级部门的明年度发展拨 

款° 

根据资料显示，州务 

大臣办公室与州秘书 

署是获得最多发展拨 

款的部门，即8亿5823 

万2000令吉或占总额 

67%，依序为公共工程 

局1亿9400万令吉、宗教 

局1亿零600万令吉、水 

利灌溉局8920万令吉、 

农业局1579万令吉、兽 

医局645万8000令吉、森 

林局560万令吉、城乡规 

划局272万令吉和财政署 

200万令吉。. 

“州议会也提呈两项 

动议，以透明化方式通 

过成立和关闭两个州政 

府的新旧户头，即成立 

房贷基金和关闭王室借 

贷户头。”除此，有关 

被关闭的户头余额，将 

悉数转入现有的州财政 

户头中�（TSI ) 
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SUMMARIES
 逾12億撥款動議通過
雪議會無限期休會r-h雪州大臣阿米鲁丁ttl提呈明年度财政预算案召开迄今9天后，议长黄瑞林宣布第14届第1季第3次雪州
议会无限期休会，为本次州议会划上休止符；州议会今曰提呈动议，通过总额12亿8000万令吉涉及9个州级部门的明年度
发展拨款°根据资料显示，州务大臣办公室与州秘书署是获得最多发展拨款的部门，即8亿5823万2000令吉或占总额67%
，依序为公共工程局1亿9400
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区等非收垃圾范围安置垃圾 

槽，以减少居民把垃圾堆放 

在路旁的有碍市容观感。 

另一方面，黄思汉说，从 

2016至2018年这3年内，雪 

州有311 8间工厂关闭或倒 

闭，州政府主动通过系列职 

业培训及职业展计划，帮助 

这些工厂的失业员工找到新 

工作，或培养就职能力。 

根据统计，雪州工厂关闭 

旳数量在近3年逐年上升， 

今年内有1199间工厂关闭。 

根据资料显示、去年1193 

间和2016年726间，当中以 

士拉央市议会辖区3年内有 

1151间工厂关闭居首、加影 

市议会以988间居次、及沙 

亚南市政厅以601间排名第 
三° 

‘‘梳邦再也市议会在3年 

内没有工厂关闭；瓜冷县议 

会和沙白安南县议会则只有 

各1间工厂关闭。” （TSI) 

iEfEi州地方政府、公共交 

^通及华人新村发展事 

务的行政议员黄思汉说，雪 

州12个地方政府在非垃圾收 

集区置放与清理垃圾槽的费 

用上，共耗费321万9174令 
吉° ‘ 

“我们会视地方政府的财 

政预算与居民需求，而决定 

垃圾槽的增减数量。” 

黄思汉今日在州议会回答 

巫统双溪侨华区州议员兼反 

对党领袖礼占的•头提问时 

说，根据州会列表，属于 

郊区的沙•白安南县议会在设 

立垃圾槽上花费最庞大， 

高达197万4000令吉，占了 

全州近322万令吉总花费的 

61.32% o 

“沙亚南市政厅花费48万 

3824令吉、梳邦再也市议会 

33万2400令吉、巴生市议会 

19万2000令吉、加影市议会 

13万3000令吉和士拉央市议 

会10万3950令吉。” 

他说，八打灵再也市政 

斤、安邦再也市议会、雪邦 

市议会、瓜雪县议会、瓜冷 

县议会及乌雪县议会，则没 

有承担安置垃圾槽的开支 

他也指出，州政府通过旗 

下负责清理垃圾的子公司达 

鲁益山集团（KDEB )，在 

传统甘榜、渔村和垃圾热点 

雪耗321萬置垃圾槽 
黄思漢：視居民需求增減 

闭
。 

间
工
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SUMMARIES
 区等非收垃圾范围安置垃圾
槽，以减少居民把垃圾堆放在路旁的有碍市容观感。另一方面，黄思汉说，从2016至2018年这3年内，雪州有311
8间工厂关闭或倒闭，州政府主动通过系列职业培训及职业展计划，帮助这些工厂的失业员工找到新工作，或培养就职能
力。根据统计，雪州工厂关闭旳数量在近3年逐年上升，今年内有1199间工厂关闭。根据资料显示、去年1193间和2016
年726间，当中以士拉央市议会辖区3年
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代表数十人于今午在 

力口影市会大厦外拉布 

条，促请当局停止批 

准加影武吉路产业兴 

建，恳求玲听居民心 

声o 

据知，目前共有两个新公寓 

工程在武吉路边进行，包括3 

栋31层楼高共1202间寓所， 

以及一栋42层楼高共602间寓 
所° 

针对新屋#带来各项问题， 

以风山花园（Taman Bukit) 
居协为首的代表，今午12时许 

与另外5个花园区代表向市议 

会呈上备忘录。 

出席居民分别来自武吉柏万 

花园(Taman Bukit Permai)� 
武吉加影害鲁花园（Taman 
Bukit Kajang Baru )、美华山 

庄（Taman Bukit Mewah )及 

加影卫星市（Taman Kajang 
Jaya ) 0 

人口增车流量过大 

这些居民说，虽然发展商承 

诺会加宽武吉路，可是人口不 

断增加，即使来回车道变成四 

条车道，也无法满足车流量。 

除此，当地人口过于密集，是 

不适宜再兴建更多的产业。 

“不但如此，工地打椿工程 

噪音已严重滋扰居民作息，一 

方面工地太靠近住宅区，另一 

方面清晨7时许就开工，经常 

超时工作，没有遵守当局定的 

工作时间。” 

风山花园居协主席苏巴马廉 

向记者说，武吉路在多年前已 

出现瓶颈，早已无法负荷巨大 

车流量，邻近包括捷运站、5 

间中小学及数个花园区等，如 

果再发展新屋业，严重影响当 

地居民日生活。 

他强调，市议会必须聆听居 

民的声咅，了解居民的苦恼， 

交通是居民最苦的事，他每天 

清晨出门上班，短短两公里车 

程要耗费半小时。 

“新住宅单位的迅速发展， 

严重破坏绿色生态，草树没有 

了，乌语声音也消失了，变成 

一个无绿色环境的住宅区。” 

他披露，该居协曾在8月份 

与市议会相关官员开会交流， 

也把居民面对的困扰反映了， 

但是市议会没有聆听居民声 

音。（TSI) 

(力口影5曰讯）力口影 

武吉路（Jalan Bukit ) 

周遭住有超过3000多 

个住户，出入市区及 

街接力口影外环大道只 

有武吉路可用，随 

著数个月前再有新公 

寓工程动工，引起居 

—_1_ 

民反弹，担忧交通恶 

化，因此6个花园区 

•数十名居民代表加影市议会大厦前面拉布条，申诉当局没有聆听居民声音。 

憂惡化加影武吉路交通 

6花園促停新公寓工程 
条
车
道
，
不
足
应
付
每
天
的
车
流
量
。_
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SUMMARIES
代表数十人于今午在
力口影市会大厦外拉布条，促请当局停止批准加影武吉路产业兴建，恳求玲听居民心声o据知，目前共有两个新公寓工程
在武吉路边进行，包括3栋31层楼高共1202间寓所，以及一栋42层楼高共602间寓所°针对新屋#带来各项问题，以风山花
园（Taman
Bukit)居协为首的代表，今午12时许与另外5个花园区代表向市议会呈上备忘录。出席居民分别来自武吉柏万花园(Taman
Bukit Pe
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黄德7解決稀蔽問題 

讓政府一步一步來 
•黄德（前排左四）在3名副部长及 

近30名议员的陪同下，召开记者会， 

誓言要把莱纳驱离大马。 

(吉隆坡5日讯）监督莱纳稀 

土厂国会核心小组主席黄德表 

示，该组全力支持能源科艺及 

环境部下令莱纳必须把所有伤 

害环境的辐射性或重金属废料 

运离大马的决定，但希望人民 

给多点耐心，让政府“一步一 
步来‘’。 

“政府必须遵从正规程序， 

解决莱纳稀土厂的问题；我们 

也同样要尊重法律、依循正 

规程序，这也是我们现在做 
的° ” 

黄德在国会召开记者会重 

申，小组的立场依然坚定，就 

是要莱纳停止在马运营。 

黄德透露，莱纳曾于2012年 

发表担保书，承诺在临时营运 

执照期间，将所有的废料运离 

大马，但因为前朝政府执法不 

严，以致营运6年来都把废料囤 

积在我国国土。 

‘‘评估莱纳稀土厂（L.AMP ) 
执行委员会报告显示，地下水 

含有重金属，也证明了莱纳存 

放辐射性废料对地下水带来污 
染。” 

黄德表示，报告第80至82 

页的说明也显示，地下水的污 

染危害了当地居民，因为还有 

12.5%户家庭仍使用地下水，从 

公共健康的角度来说，镍含量 

超标可致癌。 

约有近30名国会议员及3名副 

部长出席这项记者会，他们不 

少举著“莱纳不要再欺负马来 

西亚”及"、立即将废料运圭，’ 

的牌子，而1 首相署副部长傅芝 

雅在发言时也忍不住落泪，表 

示莱纳如今转过来要向政府提 

告令她感到痛心。 

她说，自己谈论莱纳课题谈 

了 10年，她十分同情关丹居 
民，关丹人已经‘‘受够了”莱 

纳，她担心大马未来还要面对 

癌症病患增加的问题。 

除了傅芝雅，声援反对莱纳 

的3名副部长还有妇女及家庭 

发展部副部长杨巧双，以及房 

屋及地方政府部副部长拉惹卡 

马鲁巴林。其他的国会议员尚 

有行动党居銮区国会议员黄书 

琪、马六甲市区国会议员邱培 

栋、公正党亚罗士打区国会议 

员曾敏凯、八打灵再也区国会 

议员玛丽亚陈及诚信党乌鲁冷 

岳区国会议员哈斯努丁等。 

反对党方面，只有伊党有代 

表出席，即本同区国会议员阿 

旺哈欣，但身为小组成员的巫 

统宜力区国会议员哈斯布拉却 

缺席。 

Page 1 of 2

06 Dec 2018
Guang Ming Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A5 • Printed Size: 311.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 4,712.12
Item ID: MY0034507148

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
…e n 
'''I2SIM^0^黄德7解決稀蔽問題讓政府一步一步來•黄德（前排左四）在3名副部长及近30名议员的陪同下，召开记者会，
誓言要把莱纳驱离大马。(吉隆坡5日讯）监督莱纳稀土厂国会核心小组主席黄德表示，该组全力支持能源科艺及环境部下
令莱纳必须把所有伤害环境的辐射性或重金属废料运离大马的决定，但希望人民给多点耐心，让政府“一步一步来‘’。“政府
必须遵从正规程序，解决莱纳稀土厂的问题；
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朝野吁莱纳斯速运走 

鹰料着遇水灾想醸補 
(吉隆坡5日讯）人民公正党关丹区国会 

议员傅芝雅要求莱纳斯尽快将废料运回澳 

洲，别等到明年9月的限期到来。 

她说，季候风即到来，届时会有滂沱大雨，12 

月杪甚至有水灾，地下水会流到河流及海洋。 

她也是首相署副部长，她今曰针对莱纳斯课题 

在国会走廊召开新闻发布会时，如是表示。 

昨天，能源、科技、科学、气候变化与环境部 

宣布，莱纳斯应在考量地点后，择地建造“永久废 

料储存槽”，妥当存放含辐射废料的“水沥滤净化 

固体” （WLP)；它也指示莱纳斯方面需于明年9 

月更新营运执照前，达成上述条件。 

傅芝雅说，她为莱纳斯发声了 1•年，一直不获 

莱纳斯的正视。 

“我们一直觉得莱纳斯不应在那里设厂，毕竟那 

里附近有住宅区、民众、动物及地下水等，废料也 

不应该储存在那。” 

“当我看到这份报告时，愤怒、伤心和后悔的心 

情复杂，想象下，我们竟然允许他们将废料存在这 

里！报告显示地下水源中镍、铬、铅和汞等重金属 

的浓度增加了，莱纳斯还要起诉政府？ ！我们不要 

2•年后，突然出现癌症增加的案例，谁来负责？” 

国会监督莱纳斯核心小组也连同多位在朝国会 

议员，包括伊斯兰党本同区国会议员阿旺哈欣在国 

会走廊召开记者会，高举大字报，要莱纳斯不要再 

欺负我国，同时要莱纳斯马上把废料移除大马。 

黄德（前排左5)与近30名国会议员 

傅芝雅。 

在国会走廊局举大字报 要求莱纳斯立即将废料运回澳洲。左7为 

民主行动党文冬区国会议员黄德则说，莱纳斯 

把废料置放在开放空地，在15•万公吨废料中，有 

三分之一是辐射性废料。 

他说，东北季候风已经到来，在关丹一年的降 

雨量就达到2860毫米，莱纳斯将废料置放在空地， 

当中的50万公吨是辐射废料，这将会对地下水带来 

多大的影响？这是不能接受和不负责任的行为。 

询及将有毒废料运出国会否违反国际公约规 

定，他说，前朝政府的4个部门已有文件证明，莱 

纳斯将把废料运回国，并获得莱纳斯的同意。 

傅芝雅则说，如果前朝政府和莱纳斯已知道不 

能将废料运出国的限制，是否意味着对方在欺骗人 

民？ 

“他们需要为此解释。，，# 

刘镇东：“也门行动2”违反外交政策 

决阁 

准 

国 
防部副部长刘镇东说，涉及拨款和派员 

等重大事宜，必须向内阁汇报。 

他指出，这涉及14••万令吉的拨款及多达 

丨 12次旳军人调派，这是重大旳决定，需要内阁 

疋；f比批准。 
I 他今曰在国会走廊接受媒体访问时说，尽 

管国防部前部长拿督斯里希山慕丁否认派军到 

也门，但“也门行动2”是支援阿拉伯联盟。 

“‘也门行动1’没有争议，只是‘也门行 

动2'已违反我国外交政策，因为我国没有与任何国家有军事结 

盟，只能在联合国的框架下参与国际冲突行动，其他以外的行动则 

须获得内阁旳同意。 

他说，凡是重大决定，包括涉及拨款及派员，都必须寻求内阁 

批准。# 

希山慕丁：没参与也门行动 

派军只为救出大骂人 
士士国防部副部长刘镇东 

傲J 一指控没有向内阁汇报 

“也门行动”的国防部前部长拿 

督斯里希山慕丁反问，对方是否 

知道国家安全理事会的存在？ 

他质问，国防部是说没有带 

进内阁？国防部知道国家安全理 

事会吗？ 

“他们现在是执政党，他们 

去问问国家安全理事会，还有情 

报机构及政治部等，我们到底做 

了什么，但先需为这些国家机密 

解密，因为涉及国家利益。” 

他也是巫统森布隆区国会议 

员，他今天在国会走廊受询是否 

曾向内阁汇报时认为，现任国防 

部领导人不懂领导！ 

他说，与其频频对外公布资 

料，刘镇东等人应指示属下的机 

构展开调查。 

希山慕丁也否认曾派军参与 

“也门行动”，他强调，当时仅 

是派员去拯救人在也门的马来西 

亚人。 

他说曾在国会多次解释这项 

课题，也派发当时的议会厅记录 

佐证，并挑战政府他若有错，可 

以将他带入国家安全执法机构调 

查，以解密多份相关文件。 

“他们指责我双手沾满鲜 

血，但不曾说我究竟救了 7〇〇 
夕欠八” 
多余叩 o 

“我不害怕，你去调查吧！ ” 

希山慕丁促请国防部长莫哈 

末沙布和刘镇东不要转移自身管 

理国防部不当，包括没有顾忌国 

防部成员、退休军人等福利的视 

线。 

他认为，莫哈末沙布和刘镇 

东仍拥有反对党的思维，不断指 

责他人不是，无法从中转变成执 

政的思维，透过这项课题来转移 

对领导部门不当的视线。# 

失资格仍出席国会 

金马仑议员被驱逐 

傲会 

，选举法庭宣判大选成 

U 责无效的国大党金马 

仑高原区国会议员拿督西华拉兹 

仍出席国会下议院，最终还是被 

议长拿督莫哈末阿里夫逐出国 

会。 

民主行动党曰落洞国会议员 

雷尔今曰在国会下议院人力资源 

部委员会阶段总结环节时，站起 

来打岔，询问何以西华拉兹会出 

现在议会厅。 

他说，选举法庭数日前已宣 

判西华拉兹在大选前派钱贿选， 

所以成绩无效，需悬空议席。 

“既然国会没有收到新知 

会，那（西华拉兹）有什么根据 

可以继续出现在国会？希望议长 

针对此事作出议决。” 

西华拉兹反驳，他仍有14 

天可以上诉。 

不过，阿里夫询问他，法庭 

的判决等是否有涉及任何的暂缓 

令。他没正面回应，反而质问涉 

及洋楼案的财政部长林冠英还可 

当财长。 

阿里夫再次询问西华拉兹是 

否有暂缓令时，对方又说上诉 

后，就会自动获得暂缓令。 

不管怎样，阿里夫建议他去 

找专业律师咨询是否已自动拥有 

暂缓令，否则对方等同国会上的 

“陌生人”。西华拉兹说，他已 

会见律师，稍后会向议长解释。 

阿里夫便要求对方现在离开 

议会厅，以向律师咨询，然后把 

答案通知他的办公室。# 

杨巧双：求职失败无颜见家人 

38%年轻人流浪隆市 
妇) 

|女、家庭及社会发 

I展部副部长杨巧双 

披露，流浪者收容所（An-

jung Singgah)中有 38%是 

介于18至3•岁的年轻人， 

而且大多来自乡区。 

她说，这些年轻人考完 

马来西亚教育文凭考试及毕 

业后，就告诉家人要来吉隆 

坡寻职，有者还在家乡办送 

别宴，不料没有找到工作， 

而不知何以面对家人。 

“因此，他们开始游 

荡，回不了家。收容所协助 

他们找工及回家，回家团 

聚。” 

她今日在国会下议院问 

答环节回答人民公正党士基 

央区国会议员娜特拉的提问 

时说，她是向收容所职员会 

谈后，了解到有关情况。 

她趁机呼吁面对类似问 

题的年轻人，即身处吉隆坡 

而无法找到工作，收容所可 

以提供援助。 

她说，有意寻找员工的 

公司，可与收容所接洽。# 

张健仁:SST推行后 

贸消部接823宗投诉 

销） 
L服务税 

(SST)从 9 月 1 

曰推行以来，国内贸易及消 

费人事务部共接获823宗投 

诉，特别是有关物价上涨的 

课题。 

贸消部副部长张健仁 

说，其中785宗投诉已被调 

查和解决，其余38宗仍在 

处理中。 

他指出，贸消部在 

2011年价格控制及反暴利 

法令下发出205张通知，以 

分析及观察商家遵守法律的 

配合度。 

他也说，其中95宗个 

案已被分析，并发现没犯下 

牟取暴利罪行。 

他说：“此外，贸消部 

也在相同法令第53A条文下 

发出2618张通知，强制商 

家更新和储存他们的商业记 

录o，， 

他今天在国会上议院会 

议回答上议员拉赫玛的提问 

时，这么说。 

拉赫玛促请贸消部公布 

自落实销售税后，因调涨价 

格而被对付的商家总数。 

张健仁说，为确保商家 

不随意牟取暴利，贸消部采 

取各项措施，如监督必需品 

价格，并启动国家生活成本 

行动理事会，全面讨论生活 

成本课题。# 

哈尼巴：一切皆有可能 

总检长或控前总丨佥长 
尚1 

手， 

I管法律事务的首相 

-署副部长哈尼巴披 

露，尽管政府还没有兑现希 

望联盟宣言中把总检察长和 

监控官职责分开的承诺，但 

仍然为我国的司法带来巨大 

的改变，包括前所未有地把 

前首相拿督斯里纳吉提控上 

庭。 

他指出，这是我国首次 

出现前首相被控，这是过去 

不曾料到的，就连年轻富商 

刘特佐也被控了。他说，他 

负责掌管法律事务，也曾思 

考总检察长是否也能被控。 

“虽然不知道有没有这 

可能，但我相信这可能在希 

盟政府发生，即前总检察长 

被现任的总检察长控上庭， 

这都很难说。” 

他认为，此事也证明政 

府确实非常关注有关课题。 

他今曰在国会下议院问 

答环节，回答人民公正党双 

溪大年区国会议员拿督佐哈 

里的提问时，如是披露。 

不过，伊斯兰党古邦阁 

亮区国会议员拿督端依布拉 

欣认为，这不关乎谁可不可 

被控，而是必须履行职权分 

开。 

此前，哈尼巴回答佐哈 

里有关总检察长和监控官职 

责分开的进展时也强调，现 

在政府难以落实总检察长和 

监控官职责分开，因为这涉 

及修宪，需获得下议院三分 

之二的支持。 

他说，鉴于政府会面对 

不通过旳风险，所以决定搁 

置该计划，况且，政府和内 

阁目前也未有决定。 

“大家仍可讨论该课 

题，只是不知在何时带上国 

会。” 

事实上，首相敦马哈迪 

于上月21曰就宣布搁置该 

计划，理由则与哈尼巴所述 

旳相同。 

不管怎样，同时也是伊 

党署理主席的依布拉欣向哈 

尼巴表态，伊党会给予支 

持，巫统笨珍区国会议员拿 

督斯里阿末马斯兰也表明会 

支持° 

佐哈里也建议政府设立 

委员会，邀请反对党讨论此 

事，相信反对党会给予支 

持，因为总检察长和监控官 

职责不分开，会涉及利益冲 

突。随后，哈尼巴说，他会 

把该意见带至有关单位。# 

未决定延长下议院会议 
责法律事务的首相 

署副部长哈尼巴指 

出，目前还未决定是否延长 

国会下议院会议。 

他说，政府不希望会议 

时间到半夜而让议员们疲 
累° 

他今天在国会走廊受询 

时指出，一般而言，议长办 

公室将在周四早上开会，届 

时或许会就此事做决定。 

根据议程，国会下议院 

将在下周一（1•曰）开始辩论 

法案，为期两天，过后就无限 

强制雇主帮外劳缴社险 

人资部明年起落实 
I力资源部将在明年 

月1日起，强制雇 

主替18•万名外劳缴纳社会 

保险。 

人资部长古拉指出，此 

事已获得内阁批准，同时给 

予1年限期至2020年1月 

1曰，让雇主在向社险机构 

登记前，处理员工索赔拖欠 

事宜。 

“明年起，雇主必须替 

外劳缴付社险，这涉及18〇 

万名外劳，不过雇主有1年 

期限处理员工索偿拖欠事 

期休会。不过，共有1•个法案 

需辩论和通过，而目前是进 

行2019年财政预算案委员会 

阶段的辩论环节。 

曰前，有媒体引述消息 

指出，政府为免出现仓促辩 

论和通过法案，或可能将本 

次的国会会议再延长两天。 

# 

宜。 

“在这一年期间，社险 

机构也将协助及为雇主提供 

咨询有关索赔金拖欠和缴纳 

登记问题。” 

他今日主持全国劳工咨 

询理事会会议后，在记者会 

上这么说。 

古拉指出，该部也建议 

修改数项劳工法律，并将与 

雇主和员工代表展开谈判， 

之后才提呈国会。# 
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SUMMARIES
朝野吁莱纳斯速运走
 鹰料着遇水灾想醸補
 (吉隆坡5日讯）人民公正党关丹区国会
议员傅芝雅要求莱纳斯尽快将废料运回澳洲，别等到明年9月的限期到来。她说，季候风即到来，届时会有滂沱大雨，12
月杪甚至有水灾，地下水会流到河流及海洋。她也是首相署副部长，她今曰针对莱纳斯课题在国会走廊召开新闻发布会时
，如是表示。昨天，能源、科技、科学、气候变化与环境部宣布，莱纳斯应在考量地点后，择地建造“永久
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梳邦再也5日讯| 「我们感 

谢成功集团创办人丹斯里陈志 

远的好意，但以众筹方式来买 

地护庙，是不好也是不恰当的先 

例。」 

梳邦再也斯里马哈马里安曼 

兴都庙保庙特别小组主席拉玛吉 

今曰在召开记者会时，早前他们 

保庙小组不赞同众筹买地 

已与成功集团代表见面，而他们 

也感谢陈志远的献议，但此举却 

是不恰当及不好的先例。 

「我们经商讨后，决定事件 

应该由雪州政府及相关单位透过 

法律途径去争取兴都庙的现有地 

段“而这是更为恰当的彳"7动。」 

另外，他也建议政府应该成 

立皇家调查委员会，以调查兴都 

庙骚乱事件，早日查明真相。 
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SUMMARIES
梳邦再也5日讯| 「我们感
谢成功集团创办人丹斯里陈志远的好意，但以众筹方式来买地护庙，是不好也是不恰当的先例。」梳邦再也斯里马哈马里
安曼兴都庙保庙特别小组主席拉玛吉今曰在召开记者会时，早前他们保庙小组不赞同众筹买地已与成功集团代表见面，而
他们也感谢陈志远的献议，但此举却是不恰当及不好的先例。「我们经商讨后，决定事件应该由雪州政府及相关单位透过
法律途径去争取兴都庙的现有地段“而这是更为恰当的彳"
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明 
年 
优 

先 
关 
注 

将 
水 
灾 
減 
至 
最 
低 

莎阿南5日讯 

雪州行政议员依兹 

汉表示，解决闪电 

水灾是政府明年优 

先关注的课题，并 

放眼能够将州内水 

灾问题减至最低。 

他指出，在水 

灾管理工作上，分 

为2个部分，包括蓄 

水池及河流与排水 

系统的提升工程； 

只要其中一项没 

有妥善管理，即不 

能解决闪电水灾问 

题。 

他说，如今 

州内面对不少河 

流保留地被侵占的 

问题，导致当局无 

法进入有关区域， 

展开清洁和提升工 

作。 

「因此，如今 

州政府正在探讨方 

法，逐一解决侵占河流保留 

地问题。』 

依兹汉是于今日出席雪 

州议会时，受媒体询及雪州 

水灾课题时，如此表示。 

他说，州政府希望以 

温和方式，处理河流保留地 

被侵占的问题；虽然可以根 

据标准作业程序执法，但不 

希望给人一种专制残忍的印 

象。 

「所以，我们会寻找方 

案，并放眼能够在明年将水 

灾问题减至最低。」 
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SUMMARIES
明年优先关注将水灾減至最低莎阿南5日讯雪州行政议员依兹汉表示，解决闪电水灾是政府明年优先关注的课题，并放眼
能够将州内水灾问题减至最低。他指出，在水灾管理工作上，分为2个部分，包括蓄水池及河流与排水系统的提升工程；
只要其中一项没有妥善管理，即不能解决闪电水灾问题。他说，如今州内面对不少河流保留地被侵占的问题，导致当局无
法进入有关区域，展开清洁和提升工作。「因此，如今州政府正在探讨方法，逐一解决侵占
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38°。年e流浪者 

找不到工住收S所 
1脚 

：隆坡5曰讯| 

许良波、林安琪、张翕缓、骆曼 

吉隆坡5曰讯|妇女、家庭与社会发 

展副部长杨巧双透露，居住在流浪者收 

容所(Anjung Singgah)中的流浪汉，有 

38%年龄介于18岁至30岁。 

国会政事 

她指出，这些流浪者多数来自郊区，在 

毕业后选择到吉隆坡大城市工作，却一直找 

不到工作，不知如何面对家人，因而投宿在 

流浪者收容所。 

「截至今年10月，有6570名流浪者住进 

收容所，其中4890名成功在工作配对中，获 

得工作，其余在接受辅导后，重返各自家园 

或到相应的机构。」 

他指出’居住在流〉良者收容所的流浪者 

当中，有31%失业、30.59%无法偿还租金、9% 
陷于困境（terkandas )�11.7%被家人赶出 

家门，以及5%被工作中介机构欺骗等。 

帮助流浪者找工作 

杨巧双今日在国会下议院问答环节，回 

答公正党士基央国会议员娜特拉的提问时， 

如是指出。她指出，没有乞讨的流浪者将会 

安排入住流浪者收容所，我国5间的流浪者收 

容所分别在吉隆坡、柔佛、槟城、霹雳和砂 

拉越，收容所目前足够容纳国内的流浪者。 

她说，流浪者收容所目前主要对流浪者 

进行辅导，以及帮助流浪者找工作。 

杨巧双透露，根据收容所员工指出，我 

国流浪汉因精神疾病，而流落街头的人数曰 

益增加。此外，目前有157名年龄介于4至19 

岁的流浪小孩，在爱心辅导学校接受正规教 

育。 

她提到，截至今年6月，福利局一共进 

行169次联合行动、583次例常行动和578次 

临时行动，救济1439名大马籍乞丐和452名 

外国乞丐。这些乞丐开始行乞的原因，包括 

失业、没有住所、精神疾病、残疾、赌瘾、 

病重和其他原因。 

「一些被检举的乞丐，会送回给家属看 

顾，若没有家属的60岁以下的乞丐，将会被 

安排入住收容所；60岁以上的乞丐，则会安 

置在老人院。」 

她表示，该部会加强多个机构的协作， 

以减少我国流浪者和乞丐的人数。 
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38°。年e流浪者
找不到工住收S所1脚：隆坡5曰讯|许良波、林安琪、张翕缓、骆曼吉隆坡5曰讯妇女、家庭与社会发展副部长杨巧双透露
，居住在流浪者收容所(Anjung
Singgah)中的流浪汉，有38%年龄介于18岁至30岁。国会政事她指出，这些流浪者多数来自郊区，在毕业后选择到吉隆
坡大城市工作，却一直找不到工作，不知如何面对家人，因而投宿在流浪者收容所。「截至今年10月，有6570名流浪者
住进
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无故缺庙黄雄林训2鼉统州谀思 
莎阿南5日讯2名巫统雪州议员因无故缺席雪 

州议会多天，遭到雪州议长黄瑞林公开训诫！ 

被点名的分别是乌鲁安南州 

议员拿督罗斯尼索哈及双溪武隆 

州议员拿督山苏丁。黄瑞林说， 

在今次长达9天的雪州议会中，罗 

斯尼索哈仅出席2天，缺席7天， 

而山苏丁则出席4天，缺席5天。 

他说，根据议会常规第79 

条，州议员缺席州议会，必须 

事先通知议会秘书处，但两人缺 

席，却没有给予通知，这样的行 

为已抵触议会常规。 

黄瑞林于今日在雪州议会， 

接受媒体访问时，如此表示。 

非常不负责任 

他强调，出席州议会是州议 

员最重要的工作，而且雪州大臣 

及行政议员都会在议会上，聆听 

州议员的问题和诉求。 

「州议员无故缺席州议会， 

雪兰莪 

、立法议会 

是非常不负责任的行为，所提出 

的口头提问也会因此被跳过，浪 

费资源也浪费时间。」 

他认为，今次雪州议会的出 

席率不俗，新州议员的表现也积 

极，并踊跃参与辩论。 

「反对党方面，只有士江 

岗州议员阿末尤努斯表现较为积 

极，不仅每天出席，也常现场提 

问。至于反对党领袖（双溪亚 

依大华州议员利詹依斯迈）的表 

现，则中规中矩。」 

第14届第一季第3次雪州议 

会（财政预算案）是从11月23曰 

至12月5日举行。 

黄瑞林公开训诫2名缺席的巫统州议员，并强调出席州议会乃 

所有州议员的责任。 -陈启新-

Page 1 of 2

06 Dec 2018
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A22 • Printed Size: 389.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white • ASR: MYR 4,548.31
Item ID: MY0034505960

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
无故缺庙黄雄林训2鼉统州谀思
 莎阿南5日讯2名巫统雪州议员因无故缺席雪
州议会多天，遭到雪州议长黄瑞林公开训诫！被点名的分别是乌鲁安南州议员拿督罗斯尼索哈及双溪武隆州议员拿督山苏
丁。黄瑞林说，在今次长达9天的雪州议会中，罗斯尼索哈仅出席2天，缺席7天，而山苏丁则出席4天，缺席5天。他说，
根据议会常规第79条，州议员缺席州议会，必须事先通知议会秘书处，但两人缺席，却没有给予通知，这样的行为已
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柔大臣办公室招聘人方 
答株巴辖5日讯|柔州大臣办公室公开招聘数项职位，欢迎18岁以上 

且符合资格的大马公民前往申请。 
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柔州大臣办公室公开招聘数项取位，欢迎符合资格者提 

出申请。 

柔州政府网站发布招聘讯 

息，指柔州大臣办公室公开招 

聘，招聘职位包括研究员、新 

闻官、客服人员及执行助理各 

一名，所有职位采合约制。 

其中，研究员必须具备 

由本地大专学府授予的理科荣 

誉学士学位，或工程系学士学 

位，或同等资格。其工作范 

围，包括在公共政策对外公布 

前进行研究试验、准备新闻稿 

及各类文书、留意涉及州政府 

管理的课题等。 

20曰截止申请 

新闻官一职的年龄限制， 

申请者必须小于本身退休年 

龄两年以上，且须具备由本地 

大专发出的荣誉学士或学士学 

位，其职责包括记录州务大臣 

的所有彳"7程内容等。 

客服人员的职责则包括接 

听办公室来电，迅速为致电者 

跟进及解决问题等。申请者则 

需具备大马教育文凭，或同等 

或以上资格。 

「上述职位申请者皆须在 

18岁或以上，且为大马公民， 

并在大马教育文凭取得马来文 

优等或以上成绩。」 

执行助理则至少具备初中 

三或初中评估考试，拥有驾照 

者可享更高薪金，申请者必须 

在马来文科必须取得至少优等 

成绩，其职务包括协助办公室 

曰常作业。 

职位申请截止日期是本月 

20曰，欲申请者可到柔州州务 

大臣办公室领取表格，或到柔 

州政府网站下载表格：https:// 

www.johor.gov.my�表格须与出 

生证明、身份证、离校证书及 

毕业证书等一同提交。 
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SUMMARIES
柔大臣办公室招聘人方
答株巴辖5日讯|柔州大臣办公室公开招聘数项职位，欢迎18岁以上且符合资格的大马公民前往申请。
 柔州政府网站发布招聘讯
息，指柔州大臣办公室公开招聘，招聘职位包括研究员、新闻官、客服人员及执行助理各一名，所有职位采合约制。其中
，研究员必须具备由本地大专学府授予的理科荣誉学士学位，或工程系学士学位，或同等资格。其工作范围，包括在公共
政策对外公布前进行研究试验、准备新闻稿及各
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武来岸森林地宪报代替拉贡山 
莎阿南5日讯| 士拉央拉贡 

山发展课题今日在雪州议会持 

续发酵，雪州行政议员许来贤指 

出，雪州森林局已鉴定出合适的 

替代森林地段，即是将位于武来 

岸的森林地颁布宪报，来代替即 

将被发展的拉贡山。 

日前，州政府登报通知，将 

就拉贡山从宪报除名一事召开听 

证会，以将该70英亩森林地段交 

给雪州发展机构，充作屋业发展 

的举动，引起非政府组织抨击。 

这项争议课题屡次在本次雪 

州议会上提起，许来贤也多次在 

总结时，回应州议员的提问。他 

今曰重申，根据1985年国家森林 

法令，当森林保留地要从宪报中 

除名，就必须要以同样或更大面 

积的绿肺替代。 

他说，如今森林局已鉴定出 

这块替代地段，就是武来岸森林 

地；相较于拉贡山，武来岸的森 

林地面积更大，同时也更适合颁 

布宪报为森林保留地。 

他解释，基于拉贡山被住宅 

区环绕，因此已不适合作为森林 

保留地，并且担心未来会发生被 

侵占的情况。 

「我们必须去维护另一片更 

适合保留的森林地段！其中武来 

岸就是非常适合的例子，具有颁 

布宪报为保留地的价值。」 

「这项计划仍未有最终定 

案，我们将会择日针对拉贡山从 

宪报除名一事，召开听证会，聆 

听各方的意见。」 
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武来岸森林地宪报代替拉贡山 莎阿南5日讯|
士拉央拉贡山发展课题今日在雪州议会持续发酵，雪州行政议员许来贤指出，雪州森林局已鉴定出合适的替代森林地段，
即是将位于武来岸的森林地颁布宪报，来代替即将被发展的拉贡山。日前，州政府登报通知，将就拉贡山从宪报除名一事
召开听证会，以将该70英亩森林地段交给雪州发展机构，充作屋业发展的举动，引起非政府组织抨击。这项争议课题屡次
在本次雪州议会上提起，许来贤也多次
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耶谷沙巴里及苏列斯星 

一致通过受委国会上议员 
莎阿南5日讯|雪州议会今 

日通过一项动议，委任前雪州行 

政议员耶谷沙巴里及行动党蒲种 

肯那里路支部主席苏列斯星，出 

任国会上议员，任期3年。 

新古毛州议员李继香及士文 

达州议员达罗雅是子今日在议会 

上，各别建议一名上议员人选， 

分别是耶谷沙巴里及苏列斯星， 

并获得一致通过。 

耶谷沙巴里曾在2008年至 

2013年期间，担任雪州行政议 

员，并于2008年至2018年期间， 

连任2届哥打胡姬州议员，从政经 

验丰富。 

至于苏列斯星，目前是行动 

党蒲种肯那里路支部主席，除了 

曾担任已故前任蒲种国会议员达 

维的助理（1986年至1990年）， 

过去也活跃于工会活动。 
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SUMMARIES
耶谷沙巴里及苏列斯星
一致通过受委国会上议员莎阿南5日讯|雪州议会今日通过一项动议，委任前雪州行政议员耶谷沙巴里及行动党蒲种肯那里
路支部主席苏列斯星，出任国会上议员，任期3年。新古毛州议员李继香及士文达州议员达罗雅是子今日在议会上，各别
建议一名上议员人选，分别是耶谷沙巴里及苏列斯星，并获得一致通过。耶谷沙巴里曾在2008年至2013年期间，担任雪
州行政议员，并于2008年至2018年期间，连任2
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扉顺驾驶餅声法 
丨停车、在黄线范围&左为考 

校路口 Sf停车^ 
灵住宅区敏黄线 M 

八打炅再也5日讯| 

灵市11区拿督玛末11/4路 

周遭餐厅及住宅•多，居 

民及访客长期面对交通不 

便和停车问题。八打灵再 

也市政厅如今撤除拿督玛 

末11/4路大部分的「禁止 

停车黄线」，只保留路口 

处的黄线，为部分居民及 

访客提供停车方便之余， 

也避免交通阻碍！ 

灵市1 1区拿督玛末 

11/4路全长逾1公里，沿路 

设有14个交通路口，周遭围 

绕了不少餐馆及住宅区，交 

通繁忙。 

这也因此衍生许多交 

通不便问题，甚至出现2种 

不同的投诉声音；其中部分 

居民不满驾驶者胡乱停车， 

阻碍交通，另一方声音则 

认为，政府在住宅区路旁划 

分黄线，严禁停放车辆并不 

适合，为居民及访客带来不 

便。 

武吉加星州议员拉吉夫 

表示，灵市政厅在接获部分 

居民投诉后，于2年前在拿 

督玛末11/4路规划禁止停车 

的黄线，却引起另一方居民 

的不满，指这造成居民及访 

客停车不便。 

「一派居民认为，政 

府不应在住宅区路段划黄 

线，禁止停放车辆，造成居 

民及访客频接罚单。j 

「另一派则认为，倘若 

政府不实施交通措施，驾驶 

者会胡乱停车，导致部分居 

民面对出入不便的问题，尤 

其是有些车辆停放在路口角 

落处，严重阻挡驾驶者的视 

线。』 

拉吉夫是于今日前往灵 

市11区拿督玛末11/4路实 

地巡视时，如此表示。出席 

者包括八打灵再也市议员考 

温及州议员助理阿玛等。 

吁遵守交通规则 

他说，经过与双方居民 

对话后“灵市政厅决定一项 

双赢方案，即撒除了拿督玛 

末11/4路大部分禁止停车的 

黄线，只保留了在路口处的 

黄线。 

「这是为了让其他居 

民方便之余，也避免阻碍交 

通；拿督玛末11/4路宽敞， 

只要稍微将车辆往道路内停 

放，并不构成交通阻碍。」 

「不过，路口角落并不 

适合停放车辆，将影响居民 

出入，所以路口处依旧保留 

黄线，禁止他人停车。j 
他说，灵市政厅是于3 

个月前撤除沿路的黄线，如 

今希望居民及访客尊重交通 

规则，避免在黄线范围停放 

车辆。 
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雪隆华人酒商公会理事周二前往雪州政府大厦，拜访黄思汉（右3)，反映有关更新酒牌需缴付1万令吉抵 

押金一事。左起为黄伟强、郑宗植、徐良标、杨时燜及梁榜涛，右起为梁雪姬及黎玉洁。 

酒商更新執照1萬抵押金再探討 
莎阿南5日讯| 士拉央市议会 

明年起规定酒商更新执照时，需缴 

付1万令吉抵押金的措施，引起酒 

商的担优；经过反映后，士拉央市 

议会如今将把问题带入议会商讨， 

以探讨减低抵押金数额，甚至或以 

个案来处理不同的执照更新。 

士拉央市议会是于今年8月或 

9月，在常月会议通过实施1万令 

吉抵押金的措施，并将在明年1月 

幵始执行。在这项措施下，士拉央 

酒商更新酒牌时，必须缴付1万令 

吉抵押金，引起酒商许多疑问，并 

担优加重经济负担。雪州行政议员 

黄思汉表示，他理解部分酒商对这 

项新措施感到担优，不过市议会是 

希望藉著提高申请或更新执照的门 

槛，来管制非法卖酒的情况。他 

说，士拉央目前仍存在售卖私酒 

的问题，所以必须通过提高门槛管 

制，避免他人轻易获得营业执照。 

加重酒商負擔 

「经过酒商公会反映后，士拉 

央市议会如今将会把问题带入会议 

商讨，探讨减低抵押金，并且会以 

个案的方式来处理纪录良好者的申 

请，甚至豁免抵押金。」 

黄思汉是于昨日在雪州政府大 

厦，接待雪隆华人酒商公会的拜访 

时，如此表示。出席者包括雪隆华 

人酒商公会会长梁榜涛、副会长杨 

时燜、义务总务徐良标、义务财政 

郑宗植、副财政黎玉洁、会长助理 

梁雪姬及士拉央市议员黄伟强。 

雪隆华人酒商公会是于10月杪 

接获会员投诉，指士拉央市议会执 

照组在批准酒牌更新时，要求商家 

缴付1万令吉的抵押金。梁榜涛认 

为，这将加重酒商的经济负担，因 

此立即向政府反映，并提出酒商公 

会的诉求，希望获得正视。 
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30國會議員3副部長 

舉牌聲援反對萊納斯 

约 

十分同情关丹居民，关丹人已经“受够了”莱纳 

斯，她担心大马未来还要面对癌症病患增加的问 

有近30名国会议员及3名副部长出席这 

场新闻发布会，并举牌“莱纳斯不要 

再欺负马来西亚”及“立即将废料运走”，而首 

相署副部长傅芝雅在发言时也忍不住落泪，表示 

莱纳斯如今转过来要向政府提告令她感到痛心！ 

她在谈及稀土厂邻近地区的地下水镍含量 

超标时，哭了出来，表示稀土厂附近有居民、小 

孩、植物及动物，含辐射的废料根本不应该囤积 

在那里。 

她说，自己已经谈论莱纳斯课题谈了 10年， 

除了傅芝雅，声援反对莱纳斯的3名副部长 

还有妇女及家庭发展部副部长杨巧双，以及房屋 

及地方政府部副部长拉惹卡马鲁巴林。 

陪同黄德召开新闻发布会的小组成员，也包 

括行动党居銮区国会议员黄书琪、马六甲市区国 

会议员邱培栋、公正党亚罗士打区国会议员曾敏 

凯、八打灵再也区国会议员玛丽亚陈及诚信党乌 

鲁冷岳区国会议员哈斯努丁等。 

反对党方面，只有伊党有代表出席，即本同 

区国会议员阿旺哈欣，但身为小组成员的巫统宜 

力区国会议员哈斯布拉却缺席这场新闻发布会 
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30國會議員3副部長
舉牌聲援反對萊納斯约十分同情关丹居民，关丹人已经“受够了”莱纳斯，她担心大马未来还要面对癌症病患增加的问有近
30名国会议员及3名副部长出席这场新闻发布会，并举牌“莱纳斯不要再欺负马来西亚”及“立即将废料运走”，而首相署副部
长傅芝雅在发言时也忍不住落泪，表示莱纳斯如今转过来要向政府提告令她感到痛心！她在谈及稀土厂邻近地区的地下水
镍含量超标时，哭了出来，表示稀土厂附近有居民、小
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城鄕大桌 

丁傑隆 
雪州安邦再也市议员 

金馬崙的美麗與哀愁 

今: ，年4月初，我和 

回乡竞选丹那拉 

打州席的张玉刚来到金马 

仑髙原，进行全国大选的 

最后备战工作 

金马仑选民约3万2000 

人，其中马来选民34%、 

华裔选民30%、印裔选 

民15%，以及原住民选民 

22%。华印裔主要分布在 

丹那拉打州席，而马来选 

民和原住民则集中在日莱 

州席。尽管非巫裔选民过 

半，但玉刚当初估计，金 

马仑在民主行动党竞逐的 

所有半岛议席中，将会是 

最艰辛难打的战役之一 

事实确是如此，第 

-，金马仓国席和刘镇东 

竞选的亚依淡国席，是火 

箭在半岛输掉的唯二战 

役玉刚虽成功捍卫州 

席，但火箭国席候选人马 

诺加兰继2013年以462张多 

数票败给前国大党主席巴 

拉尼威后，本届再次以597 

张多数票微差败给国大党 

西华拉治。现任彭亨州务 

大臣旺罗斯迪则赢得日莱 

州席《 

第二，竞选期间，尽 

管山下已经刮起反风，但 

山上的选民关注在地农地 

议题，更甚于全国议题 

事缘2014年高原发生夺命 

洪灾和土崩，政府归咎山 

上农业随意开垦，因此展 

开“象牙行动”大肆扫除 

非法菜园芭。这让整个金 

马合人心惶惶，加上竞选 

期间屡遭国阵胁迫，让选 

民深怕若高调支持在野 

党，可能会再次遭到政治 

报复。同样的，原住民也 

常被国阵代理人警告，若 

不支持国阵，其所享有的 

福利、耕地和传统习俗地 

将会撤回或遭到对付。 

非法菜园芭其实存在 

已久，除了因粮食需求和 

农耕地长期不足，另一原 

因就是联邦政府从未站在 

气候变迁和粮食危机的高 

位之下，认真思考和规划 

金马仑的农业发展，特别 

是农地改革，尽管金马仑 

作为国家粮食重镇和花丼 

出口枢纽，并供应半岛超 

过50%蔬果产量。 

金马仑的农地，超 

过9 5 %属于临时耕地执照 

(TOL)，拥有租赁或“牙 

兰”地契的却少之又少• 

根据国家土地法典，TOL 

只是临时使用执照，TOL土 

地属于政府，不得转让， 

即使持有者过世，家中孩 

子也无法继承，且每年必 

须向土地局更新，费用平 

均2英亩约1000令吉，若无 

法更新，就可能变成所谓 

“非法”菜园芭。而且， 

政府随时有权收回，也无 

需赔偿农民。 

由于TOL有期限，也 

让农民变得短视。世界內 

然基金会早于2000年代就 

已警告，金马仑的土地政 

策和农业发展并不具备永 

续农民因担心执照无法 

更新，就不会对自己的农 

业事业抱持长远和永续规 

划。为了在执照期限内实 

现收成目标，回收成本， 

农民被迫选择高度污染 

性的化学肥料以催生农作 

物，但也对土地的破坏变 

得更糟 

若要确保金马仑在经 

济发展和环境保育取得平 

衡，彻底解决农地争议， 

我的大胆想法是，划定金 

马仑为农业特区（special 

agricultural zone )或永久 

粮食生产区，藉此摆脱或 

松绑既有法律约束，并逐 

一落实必要的土地改革。 

这些改革应该包括盘整即 

有农业生产和农业旅游区 

域，检讨农地使用机制， 

并引导农地资源整合和合 

理使用。另一方面，在农 

业部设立专案单位，协助 

文件齐全和经审核的农 

主，取得长租地契或临时 

地契。 

明年，金马仑或许 

将迎来一场国席补选这 

是千载难逢的机会，期望 

金马仑的选民届时可以 

免于恐惧与不安，道出n 
己的想法和心声，让全国 

听得见。同时，朝野双方 

理应在彰显正义、民主、 

公平、安全和效率的原则 

下，针对金马仑未来的永 

续发展提出更具前瞻性的 

愿景和承诺。 
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、 蔡伟杰提醒居民 
注意安全，善用 

m 地方政府给予的 

方便。 

犯险_ 

“市议会在接获我们所反 

映的民意后，在本月初派出承包 

商重新划线，把路口改回原本的 

双佝。但为了安全起见，将在帝 

沙乌达玛路增设减速黄线等设 

备，迫使直驶的司机减慢车速， 

让右转的车辆可以更安全的驶出 
大路_。“ 

“无论如何，即使增设减 

速设备，居民亦应以安全为ffi， 

小心驾驶以免发生意外，“ 

许多司机为了贪快，不顾安全，违法右转驶出大路 

菁鄉嶺路轉出帝沙烏達瑪路 

KB3路口改回雙向 
(万挠5日讯）公正党万挠致上下学的繁忙时段交通十分拥 

州议员蔡伟杰指出，在居良强烈挤，所以尽管改为单向路口，但 

要求下，士拉央市议会已经俯顺依然有许多驾驶人士为了贪快而 

民意，即旧起再度将衔接主要通违法向右驶出马路。 

道帝沙乌达玛路的菁乡岭商业区 蔡伟杰忐示，.这也意味单 

KB 3路路口，从左边单向改为左向路口形同虚设，居民依然以身 
右双向路口。 

据了解，从KB 3路转出帝 w:�.,〉 

沙乌达玛路本是双向路口，但右 

转要驶离菁乡岭的车辆经’常不顾 、 

安危’与直驶的车辆斗快抢路出 ) .， 

大冯路’以致经常发生碰撞«»；' , . • —::nr 
打鉴于此’市议会皁在3年顯 

前将之改为軸出口，即车辆仅醫B 
能左转’驶至约300公尺外的交 

删再折ii播，雖s安她 
也更耗时。 • 

在菁乡岭商业中心的BCH ^：；；1 
1B路改为只进不出的单向道 

后’ KB 3路便成为该区唯一的出 

口。由于学校便在交通圈旁，以KB 3路路口如今恢复成左右双向路口 

乌达玛路。 
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應對ICERD集會 

隆市局2大廈後日關聞 
(八打灵再也5日讯） 

吉隆坡市政局将于12月8日 

当天，关闭位于拉惹劳勿 

路的吉隆坡市政局•大厦 

(Menara DBKL 1 )与第二大 

厦(Menara DBKL 2 )� 
《消除_ •切形式种族 

歧国际公约》（ICERD)集 

会，将于将于在拉惹路举 

行。 

市政局行政部建筑物 

与资产管理组昨n发给各部 

门、小组与单位的通函中阐 

明，基于安全考量，上述两 

座大厦将在当天全面关闭。 

通函也指出，所有市政 

局的人员都不准在当天出现 

在办公室及超时工作 

通函说，所有停放在上 

述两座大厦的官用车辆，在 

当天都须移至吉隆坡蕉赖4英 

里的电子与机械工程组，而 

所有装修与清洁承包商在当 

天都不准进行任何T程与活 
动。 

通函补充，所有各部门 

的官员、职员与承包商都务 

必遵守上述指示。 

吉隆坡市长拿督诺希山 

此前宣布，市政局已经批准 

上述集会在拉惹路举行，而 

出席者只能在该路段集会。 

拉惹路部分路段明後日封鎖 
另 -方面，皇家雪兰莪俱乐部向会员发表通告说， 

吉隆坡市政局将从本月7日（星期五）傍晚至8日 

(星期六）傍晚时分，封锁通往该俱乐部前的广场的拉惹 

路。 

至于隶属它的另一个俱乐部，即位于白沙罗武吉加拉 

路的武吉加拉俱乐部，将于上述期间照常营业 
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許來賢：取代武吉拉貢成保留地 

武來岸森林面 

(沙亚南5日讯）掌管啻州环 

境、绿色工艺、消费人、科学、工 

艺及革新事务的行政议员许来贤指 

出，雪州政府已经找到适合取代武 

吉拉贡（Bukit'Lagong )森林体留 

地的地方，即面积样该森林保留地 

更大的武来岸• ( Broga )森林。 

武吉拉貢森林保留地 

改用途充住宅區 

他表示，若武吉拉贡森林保留地在 

,宪报中被除名，取而代之的是土地面积 

更大的武来岸森林； 

“武来岸森林|前还未获得宪报颁 

布为永久森林保留地，但因为土地面积 

更大，也很适合成为森林保留地，日后 

也可以打造成为休闲园々“ 

武吉拉贡宪报除名征民意 

雪州政府将会择日召井听证会，针 

.对武吉拉贡（Bukit. Lagong )森林保留地 

从宪报中除名征询公众意见，而雪州也 

是首个针对有关课题而召开听证会的州 

属P 

许来贤表示，有关听证会届时欢迎 

各方，包括议员、非政府组织、居民出 

席提供意见，并以透明的方式进行-

•许来贤：武来 

岸森林适合作为 

永久森.林保留 

地。 

来贤在总结环 

节上指出，根 

据地方蓝图，士拉央市. 

议会巳经把武吉拉贡森 

林保留地的用途改为住 

宅区 

他说*武吉拉贡森 

林保留地的四周都是住 

宅区，日后可能会被附 

近的人们闯人破坏.，因 

此已经不适合继续作为 

森林保留地？ ； 

他说’有关森林保 

留地的南部与北部共有8 

个雪州发展机构的地崖 
是作为房屋计划。 

“那里（武吉拉 

贡森林保留地）也并没 

有本地的原住民和瀑 
布。” 

截至目前，雪 

州的森林保留地范围 

占地25万零209公顷 

( 3 1 _ 5 % ) .。 

確保雪擁30%森林保留地 

&来贤说，雪州政府时 

y\时刻刻确保雪州有 

30%的森林保留地，每次展开任 

何政策，州政府都会优先考虑环 

境受到保护。 

有关听证会是针对武吉拉贡 

森林保留地从州宪报上除名’把 

其中大约70英亩的地段交给雪州 

发展机构；雪州森林局也已经鉴 

定雪州发展机构在乌冷县属内面 

积为77.18英亩的土地，取代武 

吉拉责的森林保留地 
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我邐在觀蔡」 
報道•謝仲洋攝影•陳敬暉 

刘天球：新届州 

领导层需和政 

府好好配合，并 

让草根有角色扮 
演。 

(沙亚南5曰讯）“我还在观 

察 我在很久以前便当过雪州. 

行动党主席，印90年代至2000年 
初：。” 

随着雪州行动党党选’逼近，勤在 

基层跑动的雪州行动党州，兼全国中 
委刘天球"被视为是“相当有意愿” 

竞选新届州主席的热门人选。 

也是双溪比力州议员的他，今日 

在雪州议会厅外接受《大都会》社区 

报记者访问其竞选州主席的意愿时表 

明，本身仍在观察中，并矢言他在本 

届党选中，是以草根派的宣言和呼声 
为依归。’ — ,,J 

“当主席由不得任何一人去说， 

除了‘家长式的安排’。雪州行动党 

本届改选，由草根选出15名州委后， 

再由州委复选出主席。” 

刘 

明 

尊 

•Vr 

天球强调，基 

于希望州领导 

层能听取和尊重草根声 

音，尤其目前出现了上 

情无法下达，在大选国 

1U州议员彳_人遴选及县 

'市议员的任命过程欠缺 

透明情况下，他支持草 

根派于本届党选提出的 
宣言。’ 

“对很多国家及 

州事务，草根派都不知 

情，没有人通知他们， 

.也没人要和他们商量。： 

我认为需改善这种情 

况，如遴选大选候选人 

的制度、机制和条件，草根都 

不知道这些过程。” 

他指出’听说草根在本届 

509大选前，有针对种种不满 

向州领导，尤其是州主席潘俭 

伟寻求答案惟不果，因此草根 
才想趁本届州选，去选出一批 

新旧交融和包括人民代议士的 
新阵容。‘' 

他说’对于在最后一分钟 

被割爱的原任国州i义员和县市 

议员，草根觉得需有透明的遴 

选和评估制度，否则会觉得不 
被尊重。” 

應讓草根有角色可扮演 

刘 
天球否认本身是草根派 
的“代表”，重申其 

立场是支持草根的诉求，州主席 

始终需尊重和聆听草根的声音， 

否则草根经常被选民问起政府事 

务时却哑口无言，而显得“无 
瘾” 

“草根对政府事务感到模 

糊和脱节，这方面需大力改善。_ 

新的州领导除了需和政府良好配 

合，也应让草根明白自己能扮演 

的角色，现在的情况是草根完全 
没角色可扮演丨‘。” 

询及会否去结合各草根派， 

他认为，草根本身已结合，不是 

由他去推的&v. 
“我的看法是草根派很团 

结，草根没有分裂'，更不是一盘 

散沙，也许因为草根们没经常走 
在丨起，所以才招致误会。”‘ 

與志同道合從政者同路 
#于有资深党领袖向他做 
、M公开“切割”，刘天球 

表示不会感到伤心，因这是艮主 

的部分，身为政治工作者，他 

没法去强迫别人跟从自己，所以 

政治工作只能找志同道合的人走 
在一起 

.“每个人有不同的处事作 

风__，一些合得来一些合不来，没 

什么大问题。不过，在民主选举 

选后大家需归队，竞选时君子不 
出恶言。” 

雪州行动党副主席兼行政议. 

员拿督邓章钦日前接受媒体访问 

时表明，若要在潘俭伟和刘天球 

之间择"^，他宁可“含泪”投潘 

：:检伟,也本_寒持刘天球漏 

立场鲜明难免争议 

另外，对宁本身被#过去有 

负面形象缠身，刘天球笑称，许 

多政治人物都是有争议性的，自 

认是因立场鲜明，难以避免招惹 

到某些人的不快或踩到人家的 

、他形容，有关人士总会去 

制造一些负面新闻，因都是在背 

后讲的，所以他没法去辩解和澄 

清，只要做人行得正坐得直便 
是：。： ：：’ 

劉天球被視“有意”競選雪行動黨主席 
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，兼全国中委刘天球"被视为是“相当有意愿”竞选新届州主席的热门人选。也是双溪比力州议员的他，今日在雪州议会厅外
接受《大都会》社区报记者访问其竞选州主席的意愿

Page 2 of 2

06 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 4
Printed Size: 379.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 11,846.00 • Item ID: MY0034507540

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



•数花园住宅区居民在加影市议会大厦前面拉布条，申诉当局 

没有聆听居民声音。 

•短短的武吉路，有 

半段道路的来回方向 

是一条车道，不足以 

应付庞大车流量。 

(加影5日讯）数个花园区代 

表数十人今午在加影市议会大厦 

外拉布条，促请当局停止批准加 

影武古路（Jalan Bukit)的屋业'发 

展计划，恳求發听居民心声。 

目前武吉路周遭住有超过3000多 

个住户，出人市区及衔接加影外环大 

道只有武吉路(Jalan Bukit)可用，随 

着数个月前再有新公寓工程动工，引 

起居民反弹，担忧交通问题恶化。;: 

以风山花园（Taman ‘Bukit)居协 

为首的代表，今半12时许与另外5个 

花园区代表，针对新屋业带来各项问 

题，向市议会：呈上备忘录v 

根据了解，共有2项新公寓工程 

在武吉路边进行，包括3栋31层楼高共 

1202间寓所，以及一栋42层楼高共602 

间寓所被 

lis. SSI 

•市议会派出大批官员在市议会大厦外驻守，防止大批申诉的居民涌入引起混乱 o 

破坏绿色生态，草树没有 

了，鸟语也消失了，变成 

无绿色环境的住宅区。： 

“该居协曾在8月份 

与市议会相关官员开会交 

流，也把我们面对的困扰 

反映了，但市议会没有聆 

听居民的声音。•” 

出席居民分如来自 

武吉柏万花园：（Taman 
Bukit Permai )�武古力口 

影番鲁花!3 ( Taman Bukit 

Kajang Baru ) •�美华山庄 

(Taman Bukit Mewah ) 

及加影卫星市（Taman 
Kajang Jaya ) °' 

M山花园居协主席 

苏巴马廉向媒体 

指出，武吉路在多年前已 

出现瓶颈，早已无法负荷 

巨大车流量，邻近包括捷 

运站、5间中小学及数个 
花园区等，如果再发展新 
屋业、，严重影响当地居民 

的日常生活。.， 

他表示，住在当地 

的居民对出入武吉路感到 

烦恼，每天V.午晚时段的 
交通只能用“糟糕” W个 

指工地噪音滋扰 

居民说，虽然发展商承诺会加宽 

武吉路.，> 可是人口不断增加，即使来 

回车道变成四条车道，也无法满足车 

流量、：... 

居芪披露，目前工地打桩工程噪 

音已严重滋扰居民作息，一方面工地 

太靠近住宅区，另一方面清晨7时许就 

/FX，经常超时I:作，？k有遵守当局 

规定的丄作吋问 

2公里路耗30分钟 

他说，市议会必须龄 

听居民的声音，了解居民 

的苦恼，交通是居民最苦 

的事，他每天清晨出门上 

班，短短2公M车程要耗 

费半小时、。 

他表示，随着新住 

宅甲位的迅速发展，严《 

庞大车流M的问题，+ 

苦路不断 

发展，树 

木绿草越来越少.了， •新公寓工程毗连周遭住宅区，人口密集 O 
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SUMMARIES
•数花园住宅区居民在加影市议会大厦前面拉布条，申诉当局
没有聆听居民声音。•短短的武吉路，有半段道路的来回方向是一条车道，不足以应付庞大车流量。(加影5日讯）数个花
园区代表数十人今午在加影市议会大厦外拉布条，促请当局停止批准加影武古路（Jalan
Bukit)的屋业'发展计划，恳求發听居民心声。目前武吉路周遭住有超过3000多个住户，出人市区及衔接加影外环大道只有
武吉路(Jalan Bukit)
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截至11月雪蚊症3萬宗 
較去年同期減12% 

g政议员西蒂玛丽 

1 了亚指出，截至今 

年11月17日，雪州的骨痛 

热症病例为3万714纟宗，较 

去年同期的4万2393宗少了 

5244宗(12% . 

她补充，和去年同期 

相比，，骨痈热症的死亡病 

例从60宗减至32宗。， 

西蒂玛丽亚是在5日于 

州议会上的口头提问环节 

上’回应诚信党邓普勒公园 

州议员莫哈末沙尼提问骨 

痛热症个案时，这么表示。 

黑区设灭蚊队 

雪州政府在今年进行 

时应对骨痛热症方案包括 

选出县市议员担任区的骨 

痛热症主席，给予特别拨 

款来减少骨痛热症蔓延， 

每名市议员在骨痛热症黑 

区成立灭蚊醒觉运动队伍 

(C0MBI)、在骨痛热症 

.病例多的地区进行联合执 

法行动、及国家医药研究 

所(IMR)在2017年于克 

拉末花园及沙亚南第七区 

释放感染沃尔巴克氏菌 

(Wolbachia )的紋子，以 

减少黑斑蚊的数量。 

西蒂玛丽亚也说，除 

了上述地点，州政府也在 

其他骨痛热症黑区，如八 

打灵县的沙亚南第七区商 

业区和灵市孟达里组屋一 

带释放感染沃尔巴克氏菌 

(Wolbachia )的紋 J* " 

2017年及2018年 
骨痛螽症病例i[據 

累积 
累积病例 

i死亡病例 

1018 2017' 2018 2017 

八打灵 12814 12818 11 13 

巴生 9533 7249 4 5 

乌鲁冷岳 6423 12686 4 28 

鹅唛 4535 5288 1 7 

雪邦 1099 1711 5 1 

瓜拉冷岳 1088 1194 1 2 

乌鲁雪兰莪 912 760 1 3 

瓜拉雪兰莪 577 507 2 1 

沙白安南 159 180 1 0 

总数 37149 42393 32 60 
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SUMMARIES
截至11月雪蚊症3萬宗
較去年同期減12%g政议员西蒂玛丽1了亚指出，截至今年11月17日，雪州的骨痛热症病例为3万714纟宗，较去年同期的4
万2393宗少了5244宗(12%
.她补充，和去年同期相比，，骨痈热症的死亡病例从60宗减至32宗。，西蒂玛丽亚是在5日于州议会上的口头提问环节上
’回应诚信党邓普勒公园州议员莫哈末沙尼提问骨痛热症个案时，这么表示。黑区设灭蚊队雪州政府在今年进行时应对骨
痛
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阳捍华也向《大都会》社 
J4A区报记者表示，只省勤 

跑动、认识大部分基层和代表及在 

政府事务上有表现者才能获支部代 

表的支持，并在本届改选中脱颖而 
出。丨’ 

他补充，尽管有不同菜单，但 

逾1000名代表也是有自己的想法和 

权利，并相信他们会以自己的智慧投 
票。 

他说，每名党员都可以在代表大 

会及改选中成为候选人，而候选人必 

须聆听基层的声音夂 

新晋党员应关心党务 

另一方面，欧阳捍华说，很多新 

晋党员不关心党务，是不健康现象， 

也会造成领袖和基层脱节；因此不论 
是部长、行政议员、国州议员、县市 

议员或村长，都必须兼顾党国事务。 
“没有党就没有他们的官职，所 

以他们都应该要关心和兼顾党务，除 
非他们自己去当独立议员。” 

欧阳捍华：只有 

勤跑动、认识大 

部分基层和代表 

及在政府事务上 

有表现者才能获 
支部代表们的支 
持，并在本届改 

选中脱颖而出。 

_黨沒加分费 
報道 > 鄭诱洳 

’（.沙亚南5日试）雪州行动党副主 

席欧阳捍华以不点名方式指出，有些 

领袖表面上正义凛然，私底下却是讲 

一套做一套。雪州行动党逾1000名代 

表应在来临的代表大会及改选中，拒 

绝这些对党没有加分的领袖。 

雪州行动党代表大会订于12月9日举 

行，届时也会同步进行改选之际，传言雪 

州行动党基层希望在这次改选中让雪州行 
动党“改朝换代”，撤换以潘俭伟为首的 
“精英派”，让“草根派”上位。而欧阳捍 

华在今天发表的言论，也让人不禁猜测他 

赚及的领袖。 

吁选出能团结党员团队 

他也强调，改变或改革是任何一个组 

织或政府需要做的，只有改变，，才能保持 

竞争力和得以继续生存，所以他也呼.吁代 
表选出一个能够团结所有党员的团队。, 

歐陽捍華吁雪行動黨逾千代表 

須
聆
聽
基
層
聲
音 
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SUMMARIES
阳捍华也向《大都会》社
J4A区报记者表示，只省勤跑动、认识大部分基层和代表及在政府事务上有表现者才能获支部代表的支持，并在本届改选
中脱颖而出。丨’他补充，尽管有不同菜单，但逾1000名代表也是有自己的想法和权利，并相信他们会以自己的智慧投票
。他说，每名党员都可以在代表大会及改选中成为候选人，而候选人必须聆听基层的声音夂新晋党员应关心党务另一方面
，欧阳捍华说，很多新晋党员不关心党务，是不健康现象

Page 2 of 2

06 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 4
Printed Size: 250.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 7,814.00 • Item ID: MY0034507803

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



管雪州基本建设、公共设 

‘施、农业现代化及农基工业 

事务行政议员依兹汉指出，尽管雪州政 

府有计划在双溪班让一带设立油棕提炼 

厂，惟却面对油棕园地段不足问题 

他解释，根据大马油.棕局 

(MP0P )的条件，必须要有4500英亩 

的油棕园，才能设立油掠提炼广，而 

雪州经济发展机构只有3100英亩的油棕 

园，距离目标还差1400英亩. 

他说，若成功设立油棕提炼广， 

沙白安南一带的油棕就不需要运到霹雳 

州，油棕园主既不用面对交通费运载油 

棕果，也无需面对因为运输需要一段时 

间而影响到油栋果的品质a 

依兹汉是在今午于州议会的财政预 

算案辩论总结时，这么表示。’_ 

万挠b27公路工程延误 

依兹汉也说，由于万挠b27公路提 

依茲漢：雙溪班讓擬設提煉廠 

面對油棕園地段不足 
升工程承包商出现状况，导致第二期工 

程出现延误；目前承包商在进行移置水 
管工程。、 

他说，由于土程延误，当局已对该 

承包商进行惩罚，也不排除对承包商采 

取行动。 

他补充，他也将把该公路第三期计 

划带人雪州经济行动理事会中讨论拨款 

的问题。 

针对雪州无效益水问题，他财表 

示，目前雪州的无效益水是31%，他们 

f望能减少至25%，即每年减少1%为目 

标。（.丨 

‘“但如果要下降1%，我们需要耗 

资3亿令吉^ 

•依兹汉：_ 一些'_ 

河流保护区遭人 

非法侵占多年， 

导致提升工程受 

到阻碍。 
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SUMMARIES
管雪州基本建设、公共设
‘施、农业现代化及农基工业事务行政议员依兹汉指出，尽管雪州政府有计划在双溪班让一带设立油棕提炼厂，惟却面对
油棕园地段不足问题他解释，根据大马油.棕局(MP0P
)的条件，必须要有4500英亩的油棕园，才能设立油掠提炼广，而雪州经济发展机构只有3100英亩的油棕园，距离目标还
差1400英亩.他说，若成功设立油棕提炼广，沙白安南一带的油棕就不需要运到霹雳州，油棕园主既不用面对
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W 

許來賢：取締非法垃圾廠受控 

不全面禁洋垃圾入口 

(沙亚南5曰讯）掌管 

雪州环境、绿色工艺、消费 

人、科学、工艺及革新事务 

行政议员许来贤强调，尽管 

雪州政府没有权拒绝来自国 

外的洋垃圾，但从截至今年 

10月23日的取缔成果看来， 

州内的非法洋垃圾厂数量已 

在控制范围。， 

他补充，雪州政府地方 

政府进行的取缔行动包括充公 

和发出罚单给非法洋垃圾厂业 
者.。 

许来贤是今早宁雪州议 

会上回答依约州议员依德利斯 

-及洋垃圾的课题时，这么表 

进口干净可循环塑料 

他也重申_ 〃雪州政府不 

会全面禁止人口洋垃圾，但会 

进口干净及可被循环使用的塑 

料 

[：来贤解释，除了非法洋垃圾工厂，雪 

y\州境内有合法处理塑料垃圾的工厂， 

而且相关业者以符合环境局指南来处理州内的塑 

料垃圾，包括不会排放污染空气的烟雾，及工厂 

污水是经过过滤后才排出，没有对环境造成污 

染v 

他也强调，洋垃圾工广的课题和前朝的房地 

部张诺奥马大量批准人口准证（:AP)有关，惟 

希盟政府接管中央后，房地部将重新审查和鉴定 

导致塑料废料无法控制地进人大马的问题，并严 

¥各发放进口洋垃圾的人口准证。 

根据资料，国家固体废料管理局（JPSP|V) 

在发出人口准准证(AP)时，只有在进口商获 

得环境局发出的工厂合规批准信、地方政府发 

出的执照、固体废料管理机构(SWCorp )的批 

准，以及展示照片证明进口的塑料废物是有品质 

和干净的废料。 

雪州议会预料今日将结束，议员的出席率也不理想 

“2巫統議員出席率低” 
.黃瑞林：不對付但規勸 

荀，州议长黄瑞林指出，本次州议会迄今召开9天，反 

^对党巫统乌鲁安南区州议员拿督罗斯妮却只出席两 

天、其同僚双武隆区州议员拿督三苏丁则出席4天，两人都 

没事先向州议会秘书处或他告假，出席率不佳。‘ 

“根据雪州议会常规第79条文，缺席的议员需事先向议 

会秘书处请假或作.出通知。” 

无论如何，黄瑞林今日在议会厅外向媒体表示，不会针 

对以上两名议员采取行动，而会来取规劝形式务：：： 

缺席致提问被跳过好浪费 

黄瑞林反问，既然公务繁忙的州务大臣和一众行政议员 

长黄瑞林援引雪州议会常规第79 

条文指出，议员若不能出席州议 

会，需事先通知州议会秘书处。 

都能大天出席州议会回答问题和进行部门总结，为何州议员 

却不愿尽本分出席州议会，而使得有关提问被跳过，浪费议 

会资源殊为可惜• . 

他不讳言，身为经济事务部长的国际山庄区州议员拿督 

斯里阿兹敏，同样只出席本次州议会两天，但他能够理解阿 

兹敏官务繁重，而无法抽身出席雪州议会的原因。 

执政党议员出席率高 

黄瑞林形容，总体而言本次州议会的议员出席率还不 

错’尤其执政党议员的出席率很高’虽以新人居多，但在辩 

论环节大家都踊跃争取机会参与其中。 

他点名最勤劳的反对党议员，是伊党昔江港区州议炱 

拿督阿末尤努斯，几乎每天都出席州议会，阿末也是前雪州 

行政议员；至于反对党领袖巫统双溪侨华区州议员礼占的表 

现，他则认为由规中矩譲：' Hi 

掌 
管雪州房屋及城市生 

活事务行政议员哈妮 

査指出，“我的雪兰莪房屋计 

划” (Rumah Selangorku )获4 

万7548人申请者，，其中80%申请 

者，即3万8038人为35岁以上的 

雪州子民。_ 

她针对土团党而榄区州议 

员莫哈末赛在口头提问环节询及 

“我的雪兰莪房屋计划”课题时 

表示，目前州政府不会给予州议 

员为选民申请房屋的固打，惟他 

们可以呼吁选民透过雪州房屋与 

地产局（1PHS)网站申请房屋 

我的雪房屋 

4.7萬人申請 
或取得讯息。 

她也解释，“我的雪兰莪 

房屋计划”的分配是根据地方政 

府，并非根据州选区。 

“而揽州议席位于瓜拉雪兰 

莪县议会范围，而该区的‘我的 

雪兰莪房屋计划’共有8656个单 

位，其中已竣工的有422间、还 

在工程中的有2167间及规划中的 

为6067间 

龙溪区获批9计划 

•另一方面，哈妮査在回答 

土团党龙溪区州议员阿希夫的口 

头提问时表示，根据雪州房屋与 

地产局的数据，雪州政府在龙溪 

K批准9项“我的雪兰莪房屋许 

划”，涉及5784个单位。： 

她补充，其中2项涉及1158 

个单位的工程巳竣工，还有7项 

的4626单位工程在进行中 

“上述房屋的价格都是30 

万令吉以上，其屋价由市场决 
定。，， 

哈妮査在州议会 

上分别回答莫 

哈末赛及阿希夫 
有关“我的雪兰 

莪房屋计划”提 
问° 

MBji——ii—— 

雪議會無限期休會 
#14届第1季第3次雪州议会从11月23日起，由大 

臣阿米鲁丁提呈明年度财政预算案召开迄今9天 

后，议长黄瑞林今日宣布议会无限期休会，为本次州议会 

划上休止符。 

动议通过9部门获拨12.8亿发展金 

州议会今日提呈动议，通过总额12亿8000万令吉涉及9 

个州级部门的明年度发M•拨款：。： 

州务大臣办公室与州秘书署是获得最多发展拨款的部 

门，即8亿5823万2000令_方或占总额67%，依序为公共丁.程 

W1亿9400万令吉、宗教局1亿零600万令古、水利灌溉局 

8920万令吉、农业局1579万令吉、筲医局645万8000令吉、 

森林局560万令Vf、城乡规划局272万令吉和财政署200万令 
吉。 

另外，州议会提呈两项动议，以透明化方式通过成立 

和关闭两个州政府的新旧户头，即援引1957年财务程序法 

令第10条文，分别成立房贷基金和关闭王室借贷户头。有 

关被关闭的户头余额将悉数转人现有的州财政户头中 

大臣：若不調整免費水政策 

水費開銷將達2億 

阿米鲁丁指出， 

若再不调整雪州 

免费水政策，水 

费开销将在未来 

达致2亿令吉。 

•州大臣阿米鲁丁表 

示，雪州政府若没 

有在2019年度财政预算案调 

整雪州免费水政策，则意味 

州政府的水费开销将在未来 

达致2亿令吉！ 

.他在回答新古毛州议 

员李继香询及州政府自,2008 

年开始实施免费首20立方米 

水后，每年所承担的水费开 

销时举例，州政府在2008年 

承担的水费开销为6800万令 

吉�2009年为1亿3100万令 

吉�2014年为1亿6700万令 

吉�2016年为1亿7900万令吉 

及2019年为1亿8300万令吉。：: 

较早前，阿米鲁丁已经 

再三解释.，由于雪州人口赞 

增和水费开支增加后，才做 

出调整雪州免费水政策，以 

把钱用在更能让目标群体受 

惠的方案上。. 

黃思漢：地主無法聯絡等 

非法工廠漂白挑戰多 

掌 
管雪州地方政府、公共交通及华人新村发展事务 

的行政议员黄思汉披露，基于一些地主已去世、 

无法联络上或缺乏合法文件的土地转卖，导致坐落于土地上 

的非法工厂漂白面临挑战。’ .：.： 

“例如，近期有一批工厂业者来见我。当地有17个地 

段，但土地上却有480间工厂。” 

他表示，基于非法工厂不获得地方政府发出营运执照， 

所以地方政府无权向他们收取基设损坏如道路破损等赔偿， 

但地方政府将不时展开执法行动，取缔这些非法工厂。 . 

他说，漂白非法工厂可让地方政府通过门牌税和州政府 

的土地税获取税收。 • • 

黄思汉：雪州政 

府会针对各个地 

方政府处理投诉 

的课题做出讨 
论° 

漂白2.0須州行政議會拍板 

黄_ 
：思汉说，尽管雪州第一阶段 

的漂白非法工厂计划已于 

2015年12月31日告终，但“解决雪州 

非法工厂委员会”于今年7月23日的会 

议上议决，以“未获批准的精明工厂 

2.0"计划之名，继续漂白雪州非法工 

厂_ . lr 

. 无论如何，这项“漂白雪州非法 

工厂2.0”项目，最终仍需获得州行政 

议会拍板定案。黄思汉透露，行政议会 

将于近期内作出决断。 

他今日在雪州议会回答公正党巴 

生港口区州议员阿兹米占的口头提问时 

披露，从2006年7月至2015年12月_31_日 

的雪州第一阶段漂白非法工厂计划中， 

州政府在2523个地段_.{lot)中的2998名: 

厂主中，接获了 1346项申请，批准了当 

中1223项、驳回60项和取消97项，但仍 

有1177项未提呈申请等'# 

根据上述列表，八打灵、县沙亚南 

市ifc厅辖区内有最多的申请即753项， 

依序为巴生县178项、乌冷县170项、瓜 

'冷县92项和八打灵县梳邦再也市议会辖 

区81项等|泰 

3个月内缴地费有折扣 

黄思汉披露，在第一阶段的漂白 

非法工厂计划中，若厂主能在3个月 

内缴付地费（premium)，可获50%折' 

扣；6个月内缴清获30%折扣和9月内缴 

清获10%折扣。 

他强调，不在州政府漂白非法工 

厂计划名单中的厂主，县署及土地局和 

地方政府有权根据法律采取执法行动糧 

雪耗322萬置垃圾槽 
砂管雪 

手府） 

•管雪州地方政 

公共交通及 

华人新村发展事务的行政 

议员黄思汉披露，雪州12 

个地方政府在非垃圾收集 

区置放与清理垃圾槽的费 

用上，.共耗费 3 2 1万 9 1 7 4  

令吉，并会视地方政府的 

财政预算与居民需求，而 

决定垃圾槽的增减数量。 

他今日在州议会回 

答巫统双溪侨华区州议 

员兼反对党领袖礼占的 

口头，提问时指出，州政 

府通过旗下负责清理垃 

圾的子公司达鲁益山集 
团（KDEB )，在传统甘-

榜、渔村和垃圾热点区等 

非收'垃圾范围安置垃圾 

槽，以减少居民把垃圾 

堆放在路旁的有碍市容观 
O 

根据州议会列表， 

属于郊区的沙白安南县议 

会在设立垃圾槽上花费最 

.庞太，.高达1'97万4000令 

吉，占了全州近3 2 2万令 

吉总花费的61.32% 

依序为沙亚南市政 

厅花费48万3824令吉、梳 

邦再也市议会33万2400令 

吉、巴生市议会19万2000 

令吉、加影市议会13万 

3000令言和士拉夫市议会 

.10万395_吉八：: 

至于八打灵再也市政 

厅、安邦再也市议会、雪 

邦市议会、瓜雪县议会、 

瓜冷县议会及乌雪县议 

会，则没有承担安置垃圾 

槽的开支 

雪3年3118工廠關閉 

系列培訓助失業者覓職 

苗 
興 

思汉透露_，从2016至2018年这 

,3年内，雪州有3118间工厂，关 

闭或倒闭，州政府主动通过系列职业培 

训及职业展计划，帮助这些工厂的失业 

员工找到新工作，或培养就职能力。 

对于公正党士文达区州议员达罗 

雅在附加提问询问工厂关闭的原因，他 

表明手头上暂无数据，需向负责官员了 

解0• 

根据统计，雪州工厂关闭的数量在 

近3年逐年上升，今年内有1199间工厂关 

闭�—年1193间和2016年726间，当中以 

士拉央市议会辖区3年内有1151间工厂关 

闭居首、加影市议会以988间居次、及沙 

亚南市政厅以601间排名第三。 

梳邦再也市议会在3年内没有工厂关 

闭.；瓜冷县议会和沙白安南县议会则只 

有各1间工厂关闭。 

•管雪州地方政 
‘府、公共交通及 

新村发展事务的行政议员 

黄思汉指出，雪州政府将 

会更加仔细讨论地方政府 

处理投诉的课题，确保当 

局所接获的投诉都能获得 

有效率地解决。. 

月接2000至3000宗投诉 

黄思汉在总结环节时 

指出，梳邦再也市议会每 

个月接获2000至3000宗投 

诉，而雪州政府不只是会 

黃思漢：仔細論課題 

確保接獲投訴獲解決 
改善梳.邦再也市议会处理 

投诉的方式，也包括其它 

的地方政府 

他说，雪州目m 

•有8个地方政府的固体 

废料是由达鲁益山集团 

(KDEB)负责处理，剩 

佘的4个地方政府则预计 

会在明年，即2019年签署 

交由该集团管理固体废料 

的合约。， 

雪精明巴士 

18日轰埠开跑 

另外，他表示，雪 

州精明巴士（ Bas Smart 

Selangor )新路线将会从12 

月18日开始，在轰埠区开 

跑•。. 

雪州議會會議 

嚴
格
發
放
洋
垃
圾
入
口
准
證 
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SUMMARIES
許來賢：取締非法垃圾廠受控
不全面禁洋垃圾入口(沙亚南5曰讯）掌管雪州环境、绿色工艺、消费人、科学、工艺及革新事务行政议员许来贤强调，尽
管雪州政府没有权拒绝来自国外的洋垃圾，但从截至今年10月23日的取缔成果看来，州内的非法洋垃圾厂数量已在控制
范围。，他补充，雪州政府地方政府进行的取缔行动包括充公和发出罚单给非法洋垃圾厂业者.。许来贤是今早宁雪州议
会上回答依约州议员依德利斯-及洋垃圾的课题时，这
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黃思漢：鑑定2英畝地 

—瓜洧建巴士德士站 聖州i羞命侖§羞 
Sh/•!口我曰曰n我 

(沙亚南5日讯）掌管雪州地方政 

府、公共交通及新村发展事务行政议 

员黄思汉指出，瓜冷县议会已在瓜拉 

冷丟一带鉴定占地约2英亩地段来建设 

已士终站和德士站，以加强该区的公 

共交通素质。：1' . 

新巴士公司服务更佳 

同时，为监督当地巴士alk者的服务效 

率，县议会规定所有巴士业着每个月呈交乘 

客人数的报告给该会 

黄思汉今天于州议会上，回答行动党万 

津区州议员刘永山提及瓜冷一带的公共交通 

不理想，包括私营巴士常常迟到的口头提问 

时表示，目前已有新的巴士公司取代早前不 

准时的.巴士，以给予当地民众更好的载送服 

.务-。：. 

他解释，早前舍区发生巴士公司关闭巴 

士路线和巴士终站后，导致目前该区没有巴 

士终站而衍生问题，因此县议会和瓜冷国会 

议员及陆路公共交通机构（APAD)商讨解 

决方案，并由县议会暂时提供巴士服务。;. 
“目前在瓜冷一带的巴士服务分为两 

种，一种就是免费的雪州精明巴士，另一种 

则是需付费的巴士。” . 

雪精明巴士成楷模 

黄 
思汉在回应首邦市区州议员黄美诗的口 

头提问时表示，随着希盟政府执政联邦 

后，雪州政府推出的雪州精明巴士也被视为其他 

州属的学习榜样，并将推出免费巴士。 

因此，雪州精明巴士将继续推行，并确保和 

捷运、轻快铁、双威快捷巴士系统（BRT )和电动 

火车服务衔接，也确保公交蓝图中不会出现“迷 
失道路”。： ：, 
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SUMMARIES
黃思漢：鑑定2英畝地 —聖州i羞命侖瓜§羞
洧建巴士德士站Sh/•!口我曰曰n我(沙亚南5日讯）掌管雪州地方政府、公共交通及新村发展事务行政议员黄思汉指出，瓜
冷县议会已在瓜拉冷丟一带鉴定占地约2英亩地段来建设已士终站和德士站，以加强该区的公共交通素质。：1'
.新巴士公司服务更佳同时，为监督当地巴士alk者的服务效率，县议会规定所有巴士业着每个月呈交乘客人数的报告给该
会黄思汉今天于州议会上，回答
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黃思漢：淪為非法傾倒廢料土地 

充公程序冗長不暴 
(沙亚南5日讯）掌管 

雪州地方政府、公共交通 

及华人新村发展事务的行 

政议员黄思汉坦言，尽管 

州政府可充公沦为非法废 

料倾倒场的土地，但充公 

土地的程序冗长和涉及许 

多法律权限，如土地局需 

先对地主发出7 A和7B通知 

.书，因此不易为. 

他在州议会回答公正 

党巴生港口州议员阿兹米 

占口头提问时指出，州政 

府可对地主发出7人通_知 

书，要地主把土地恢复原 

状，否则可援引法律条文 

充0•土地。 

依法对付垃圾虫 

对于行动党万津州议 

员刘永山建议，政府可修 

改法令，以赋权地方政府 

有逮捕和提控涉及非法倾 

倒垃圾和工业废料人士的 

权力，黄思汉坦言，地方 
’政府现阶段需依法行事， 

依据法律权限决定能否逮 

捕丢垃圾者，而非任意抓 

人 

他透露，地方政府规 

定合法工广若要更新营运 

执照，需提呈委任处理工 

业废料的承包商名单；非 

法工厂则由地方政府采取 

执法行动、：:.:： 

阿兹米占促请州政 

府关注选区内毗邻直落 

哥东英达（Teluk Gedung 
Indah )花园的红树林，沧 

为倾倒工业废料非法垃圾 

场的事实，导致花园居民 

得闻臭度日，居民对红树 

林风景区的沦陷、环境被 

破坏和河流受污染大为愤 

怒 

依茲漢：尙有65區施工換水管 

g政议员依兹汉指出，雪州水 

.1 J供公司在州内84个地区落实更 

换旧水管的20个配套，涉及水管总长为 

435.29公里 H 

他说，当中的19个地区已全部竣工， 

还有65个地区止进行屮，会分阶段完工。 

‘他在丨"丨答行动党甘榜东姑区州议员 

林怡威的州议会口头提问时指出，八打 

灵再也17区有13公;i的替换旧水管工程正 

进行、甘榜双溪卡尤阿拉（Kayu Am)的 

3.75公里和武吉加星第5区11公里长的旧水 

管等都巳竣工：。 
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SUMMARIES
黃思漢：淪為非法傾倒廢料土地
充公程序冗長不暴(沙亚南5日讯）掌管雪州地方政府、公共交通及华人新村发展事务的行政议员黄思汉坦言，尽管州政府
可充公沦为非法废料倾倒场的土地，但充公土地的程序冗长和涉及许多法律权限，如土地局需先对地主发出7
A和7B通知.书，因此不易为.他在州议会回答公正党巴生港口州议员阿兹米占口头提问时指出，州政府可对地主发出7人通
_知书，要地主把土地恢复原状，否则可援引法律条文充
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公園跑步道提升未如期竣工 

包S多收工韁費 
加影武吉安莎娜花園 

(加影5日讯）武吉安 

莎娜花园（Taman Bukit 

Angsana )公园跑步道提升 

工程不仅未能如期竣工， 

当局更揭露承包商并未依 

据实际工程开出工程费。 

在加影「丨H义员邱钦瀚及 

颜W丽严厉谴责及警告承包 

商后，后者承诺会在本周内 

完工，并把多征收的费用用 

于提升公闶其他设施。’ 

上述丄程耗资2万令吉， 

由行动党万宜区同会议员王 

建民通过闰会议员拨款承 

拘，旨在提升公园跑步道边 

石（kerb )及在跑步道铺上柏 

油路。工程于11月初动工， 

承包商早前承诺会在11月杪 
完 I.:。 

邱钦瀚及颜丽丽今日代 

表王建民巡视有关工程后召 

开新闻发布会说，承包商以 

内部执照问题为由，指不能 

.如期竣工，但承诺会东这星 

期内完工。_ 

颜丽丽（左）及邱钦汉亲自测量公园跑步道的长度后 

商所开出的工程费并非公园跑步道实际长度单位费用。 

邱欽瀚：餘款用於其他設施 

揭露承包 

钦瀚说，他们也揭露 

>该跑步道的而积只有 

430平方公尺，惟承包商开出的2 

万令吉费ffl却是涵盖650平方公 

尺的长度在他向承包商反映此 

事后，后者才以会把多征收的费 

用用于建设公H其他设施。 
“承包商必须在这呈期内完 

X，且做出提升公园其他设施的 

承诺，否则我们将会在削减5000 

令吉的付款及将承包商列人禺名 
单：。“ 

他补充，居民早前齊建议加 

宽跑步道，惟该跑步道已符合加 

影市议会的规定，BP 1.5公尺的宽 

度，因此无法再把跑步道加宽。 

他提及’位于迪沙拜都里花 

园的五人足球场提升工程也由该 

承包商负责，耗资2万令吉，由 

王建民通过国会议员拨款承担。 

“该提升；t程包括安装龙 

门、铺上洋灰地两及画上足球 

场线，所幸该处的工程问题不 
大灰”‘ 

他指出，此足球场是前朝 

政府建设，不过却没有的妥善管 

理，待提升工程完成后，足球场 

将交由市议会管理 

提升跑步道边石的工程完全 
未动工。 

顏麗麗：王建民續撥款提升 
» ； . 

M丽丽说，王建民日后及工业部副部长的拨款，提升该 

也会通过其国际贸易区多个公共设施。：：, 
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SUMMARIES
公園跑步道提升未如期竣工 包S多收工韁費加影武吉安莎娜花園(加影5日讯）武吉安莎娜花园（Taman
BukitAngsana)公园跑步道提升工程不仅未能如期竣工，当局更揭露承包商并未依据实际工程开出工程费。在加影「丨H
义员邱钦瀚及颜W丽严厉谴责及警告承包商后，后者承诺会在本周内完工，并把多征收的费用用于提升公闶其他设施。’上
述丄程耗资2万令吉，由行动党万宜区同会议员王建民通过闰会议员拨款承拘，旨
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萬撓菁郷嶺帝沙路 

裝電纜導致出現流沙 
(吉隆坡5日讯）英达丽水公司针对万挠 

菁乡岭帝沙路发生的流沙导致士拉央市议 

员玛丽亚淹至臀部一事感到遗憾，并表示 

已按照程序拉警戒线，不让民众靠近。； 

该公司发表文告表示，该公旬展开调査. 

后发现该事肇因为事发地点安装电缆工作， 

导致英达丽水公司的排污系统损坏，以致出现 
流沙。 

“加i;最近频频下倾盆大雨，泥土特别松 
软’才会导致流沙事件。” 

英达昍水公司将向士拉央市议会进行投诉，以让他 

们做出调査。该公司也提醒该道路使用者提高警惕，尤其 

适逢雨季时期。 
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SUMMARIES
萬撓菁郷嶺帝沙路
裝電纜導致出現流沙(吉隆坡5日讯）英达丽水公司针对万挠菁乡岭帝沙路发生的流沙导致士拉央市议员玛丽亚淹至臀部一
事感到遗憾，并表示已按照程序拉警戒线，不让民众靠近。；该公司发表文告表示，该公旬展开调査.后发现该事肇因为
事发地点安装电缆工作，导致英达丽水公司的排污系统损坏，以致出现流沙。“加i;最近频频下倾盆大雨，泥土特别松软’才
会导致流沙事件。”英达昍水公司将向士拉央市议会进行投诉
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